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jAeusmeritev 
»jfoizvodnje 
\ v Ročni 
•̂ konfekciji 
a S i i I e ' š n ' e m časopisu smo ob-
* n g Poročali o Savinem 
uPv u Ročna konfekcija, kjer 
' I n S t 0 let delali na meji ren-
m °sti; v zadnjem času pa so 

J ? " toliko izgube, daje njihov 
Postal vprašljiv. Zato so 

j i . , n o v e rešitve, kje delavce 
^ C . 1 ' 1 - Ena od možnosti, kako 

, e ž a v ' i e b i l a združitev z 
Min TOZD Tovarne stolov, 

S o delavci takšen predlog 
>tembra zavrnili. In tako je 

iflfkako 
aPrej ostalo odprto vpraša

ji' n f 0 v Ročni konfekciji delati 
uirt s a i s e gospodarski 
'K 3 l e , o š n J e l e t 0 n e razlikuje 

»PL^ega, sanacijskega pro-
M «. ki ni rodil zaželenih rezul-
i r t lL . 

jr^jii [spravljal o Ročni kon-
|neS n

š o

p o m a 9 a 

e ie,„ 

iskati naju-
rešitev. »Naše sta-

' meni predsednik izvrš-
i b h V 6 t a F r a n c K r a š o v e c . " d a 

\ka p r e u s m e n t i proizvodnjo, 
|p° r Pa ne razpustiti ljudi* 
I™] z delovno organizacijo iš-
| 0 v Program, ki bo zagotovil 
In i?m R°čne konfekcije var-
|i?°dočnost. 

Ponovno usklajevanje 
planskih dokumentov 

Osnutek družbenega dogo
vora o temeljih plana občine in 
samoupravni sporazumi o teme
ljih planov SIS družbenih dejav
nosti in materialne proizvodnje, 
ki so bili v javni obravnavi do 
srede oktobra, še niso usklajeni. 
Še vedno obstaja neusklajenost 
med TOZD, SIS in krajevnimi 
skupnostmi na eni strani ter 
usmeritvami in določili v osnutku 
občinskega dogovora na drugi 
strani. Zato bo nujno ponovno 
spregovoriti o usklajevanju plan
skih dokumentov, so sklenili 
člani predsedstva Občinske 
konference S Z D L in se dogovo
rili, da bo seja konference sredi 
novembra posvečena samo od
prtim vprašanjem v pripravi 
planskih dokumentov. Ravno 
tako bo o tej problematiki spre
govorila konferenca zveze ko
munistov, ki bo 12. novembra. 

Sicer Izvršni svet pospešeno 
usklajuje predvidene programe 
posameznih SIS. Po nekajkrat
nih razgovorih s predstavniki SIS 
družbenih dejavnosti so dose
žena nekatere soglasja. Še 
vedno pa ostajajo nekatera od
prta vprašanja, ki bodo morala 
biti razjasnjena kar v najkrajšem 
času ob pogoju, da se v predlog 
dogovora temeljnih planov po
sameznih SIS —- ali KS vnesejo 
le dogovorjene naloge, za katere 
so sredstva zagotovljena. 
Osnutke samoupravnih spora
zumov so obravnavale tudi 
skupščine SIS in sprejele skle
pe, ki v nekaterih primerih od
stopajo od oblikovanih stališč na 
izvršnem svetu in v družbenopo
litičnih organizacijah. To pomeni 
in zahteva ponovno preverjanje 
opredeljenih nalog v temeljih 
planov. 

Prijate
ljski 
stiki 

Praznovanje občinskega 
praznika občine Čapljina, ki 
ga praznujejo na dan osvo
boditve Čapljine 26. oktobra, 
sta se udeležila tudi pred
stavnika naše občine Franc 
Fortuna, predsednik občin
skega odbora ZZB NOV, in 
Karel Erjavec, podpredsed
nik občinske skupščine. Ob
čani Čapljine, s katero imamo 
že leto dni prijateljske stike, 
so ju prisrčno sprejeli. Ob tej 
priliki sta jim na osrednji ob
činski proslavi izročila tudi 
sliko našega akademskega 
slikarja Božidarja Grabnarja. 

IV|H smo se tudi na kmetiji 
^čevih in gospodar nam je 
* da se sicer ta dela pri 

izvajajo 10 let prepozno, 
/ ? ° kljub temu zadovoljni in 
,3eio ugodne rezultate, saj 
/I Področju ni preslice. Z za-

oy I11 pričakujejo rezultate. 
^ i»s'ri Toni je sicer še majhen, 

0 * °o lahko živel od kmetije 
"ob i e n i e P a i e odvisno tudi 
lQ izsušene zemlje na barju 
kQ °?° gotovo odločil za sicer 
j "eio — z a kmetovanje. Ko smo bili pri Kaminu, Je bil glavni odvodni jarek že skopan. 

osušitvijo do dobre zemlje 

Vsako leto se Jugoslovani s ponosom spominjamo zgodo
vinskega dneva, ko so delegati vseh narodov Jugoslavije na 
II. zasedanju Avnoja postavili temelje novi Jugoslaviji in s 
tem potrdili pravilno pot naše partije pod Titovim vodstvom. To 
je bil pomemben zgodovinski in praznični trenutek, ki je pot 
nadaljnjega razvoja jugoslovanskih narodov obrnil v boljšo in 
lepšo bodočnost. 

Pri tem tudi nasprotovanja velesil vzhoda in zahoda ter te
žave pri obnovi porušene domovine niso ustavile našega de
mokratičnega življenja in gospodarskega razvoja. Vseskozi 
so nas spremljale težave, ki pa smo jih vedno uspešno pre
brodili. To pa zato, ker je naš razvoj temeljil in temelji na enot
nosti ljudstva, na posebni, naši poti v socializem, ki daje de
lovnim ljudem vse pravice in možnosti, da s samoupravnim 
delegatskim sistemom neposredno in svobodno odločajo o 

"rezultatih svojega dela. Tudi sedaj nismo ravno brez težav. 
Zato moramo dosledno izvajati vsa prizadevanja za ustalitev 
gospodarstva. Vedeti moramo, da tudi te težave niso nepre
magljive. Premagati jih moramo, da bomo še močnejši. 

Čeprav nam zaradi enotnosti naših narodov ne grozi no
bena nevarnost, pa moramo biti kljub temu na vse pripravljeni. 
Naša pripravljenost, da branimo svojo domovino, je naša 
moč. 

In preizkusi pripravljenosti, ki jih vsake nekaj časa oprav
ljamo, nam dokazujejo, da so delovni ljudje in občani, od naj
mlajših do najstarejših voljni storiti vse, da se uprejo vsakrš
nemu sovražniku. 

Naš delegatski sistem, kije bil zasnovan že na II. zasedanju 
Avnoja v Jajcu 1943. leta, je s samoupravnim socializmom 
dobil še posebno vrednost. Iz teoretičnih zasnov nam je uspe
lo, da danes večina delovnih ljudi in občanov neposredno so
deluje in odloča o najpomembnejših zadevah naše politične 
ureditve, o našem gospodarjenju in življenju. Da pa bi bil naš 
delegatski sistem še popolnejši in da ga ne bi omejevale biro
kratske vezi, je Titova pobuda o kolektivnem vodenju in odgo
vornosti pomembna dopolnitev v našem političnem življenju, 
ki bo imela koristne posledice v bodočem razvoju naše domo
vine. 

Vse to, junaška borba za osvoboditev, zgodovinske odloči
tve II. zasedanja AVNOJ, razglasitev republike ter naša pot v 
socializem, ki jo spremljajo gospodarski in politični uspehi, 
nas zavezujejo, da pridobitve branimo in jih še bolj krepimo. K 
tem nalogam pa sodi dosledno stabilizacijsko obnašanje na 

' vseh ravneh. Tako bomo v prihodnje še naprej nezadržno in 
uspešno napredovali. To pa bo najlepše nadaljevanje sklepov 
II. zasedanja AVNOJ in oddolžitev junaškim borcem naše 
narodno-osvobodilne borbe. 

/<$al1'dro — in agromelioracijo v Bevkah bo še 
iz*ie * e r n | j i š č usposobljenih z a pridelovanje kvali 

?° V e Je krme, saj je to področje, ki praktično 
e r n | j i š č pod »sladko rušo«. Glede nato, ker 

jijjv Hah21 zaščitenih in 71 kmečkih gospodar-
V e l i , < i n t e r e s v s a m i K S , da se zemljišča 

y»k * a t o J e t u d i v l e t u 1 9 7 8 b i l s P r e J e t o č i nsk i 
" 0 izvedbi hidromelioracij v Bevkah »pri K a -

11 Stane, predsednik odbora za melioracijo, 
M Bevk: »V zadnjih letih smo naredili precej 

S a i smo veliko tiste najboljše obdelovalne 
s J^zidali in vedno bolj ostajamo odvisni od 
ko- '̂ie, zato je hidromelioriranje barja nujno. Že 
%l s ' Bevčani zelo želijo, da bi prišli do boljše 

v % n

a ' n e zemlje. Da se ne bi vsako jutro, preden 
pitij J 8 njivo, s strahom spraševali, ali je »marost« 
Alo i"1, d a s e n e D O m o v d r " - T a m ' k ' e r s e d a J k 

Sn e> ie r a s t , a samo stelja in slaba krma, ra-
# & L Pa> da bomo na teh urejenih površinah gojili 

L n , ° z a z i v i n o - Pridelovali bomo pač tisto kul-
foii. e r o bo zemlja sama »povedala«, kaj na njej 
1 , 6 raste.« 

minu«. S takim načinom urejanja zemljišč se bo 
spremenila oziroma izboljšala kakovost zemljišč in 
seveda zrfižala talna vloga, kar bo omogočilo ne
moteno strojno obdelovanje. »Tako bo mogoče 
pridelovati namesto sedanje nizke nekvalitetne in 
nerentabilne proizvodnje sena kvalitetno silažno 
krmo in travnodeteljne mešanice za seno. Do sedaj 
se bile te površine pod slabšimi travniki, ki so jih 
kmetje enkrat kosili, povprečni pridelek je bjl 20 
centov manj kvalitetnega sena. Glede na to, da bo 
po izvedbi agro — in hidromelioracij prišlo do 
spremembe kulture in bodo iz slabih travnikov na
stali dobri travniki in njive, se bo bistveno povečala 
tudi vrednost proizvodnje na hektar. Dejansko pa 
gre za to, da na teh površinah brez potrebne uredi
tve ni mogoče pridelovati niti kvalitetne trave niti s i 
lazne koruze,« so povedali na Kmetijski zemljiški 
skupnosti. 

Projekt ureditve zemljišč v Bevkah predvideva 
skladno z razvojnim programom kmetijstva in 
družbenoekonomskimi cilji izboljšanje kmetijskih 
zemljišč, kar omogoča pridelovanje osnovnih kme
tijskih pridelkov in s tem prispeva k izboljšanju 
stopnje samooskrbe v pridelovanju hrane. V prete
klosti smo zelo neracionalno pozidavali boljša 
kmetijska zemljišča in so take težnje še danes — 
saj. so v Bevkah samih gradili in še želijo graditi 
predvsem na boljših zemljiščih, kjer so seveda tudi 
najmanjši stroški gradnje. Pri tem pa se premalo 
zavedamo kolikšno družbeno škodo s tem povzr-
čamo in kako veliki napori družbe so potrebni, da 
se usposobijo slabša in manj rodovitna zemljišča, 
kar naj predstavlja nadomestilo kmetijstvu odtuje
nih zemljišč. »Z družbenega stališča predstavlja 
usposobitev zemljišč v Bevkah relativno majhno, 
vendar važno investicijsko naložbo. Bistvo je, da 
bomo omogočili kmetom normalno pridobivanje 
krme z a živino in skušali zadržati kmete na Barju. 
Tako bodo v prihodnje še obdelana tista zemljišča 
na Barju, ki se sedaj obdelujejo pod izredno težkimi 
pogoji,« pravijo na Kmetijski zemljiški skupnosti. 

Za praznik republike 29. november čestitamo vsem delovnim 
ljudjem in občanom in vam želimo še veliko delovnih uspehov. 

Skupščina občine 
Izvršni svet 
Družbenopolitične organizacije 
Samoupravne interesne skupnosti 
Naš časopis 



NAS C) 

Učinkovita 
inšpekcija 
Založenost naših trgovin z 

nekaterimi živili in detergenti 
tako kot v celi republiki tudi v 
naši občini ni najboljša. 
Ravno te motnje pa so zahte
vale polno angažiranje tržne 
inšpekcije in da bi bile te mot
nje v preskrbi čim manj bole
če, je tržna inšpekcija sproti 
spremljala založenost trgovin 
z osnovnimi živilskimi proi
zvodi in preprečevala zadr
ževanje blaga na zalogi. Tržni 
inšpektor Cveta Kukec pravi, 
da se j eže v letošnjem prvem 
polletju pojavljalo pomanjka
nje določenih proizvodov h 
da se je ob tem povečalo tudi 
nakupovanje, vendar so tr
govske organizacije v sode
lovanju s tržno inšpekcijo 
pravočasno reagirale in 
skladno s potrebami omejile 
prodajo. Tako je bilo stanje v 
naši občini nekoliko zadovo-
Ijivejše kot v nekaterih s o 
sednjih občinah. Tržnainš-
pekcija praktično ni zasledila 
primerov prikrivanja blaga. V 
naši občini so zasledili le en 
tak primer. 

Sicer pa ugotavljajo, da so 
motnje v preskrbi izrazite pri proi
zvodih, ki jih pi na celotnem jugo
slovanskem tržišču. To sta bia 
predvsem pralni prašek in kava, v 
zadnjem času je tudi olje. Tudi 
preskrba z detergenti se v zad
njem času izboljšuje. Proizvajalci 
dobavljajo pogodbene količine, ki 
pa še vedno niso zadostne. Zato 
so se trgovci s tržno inšpekcijo 
dogovorili, da ga prodajajo še isti 
dan, ko jim ga dostavno, ob 15. 
uri popoldne, da ga lahko kupijo 
tudi vsi, ki so dopoldne na svojih 
delovnih mestih. 

V zadnjem mesecu je okrnjena 
preskrba z jedilnim oljem. Tudi z 
mesom ni veliko bolje. Pomanj
kanje mesa je prisotno že od za
četka letošnjega leta. Temu pa 
so vzrok stalne kasnitve pri do
govarjanju inuresničevanju si
stemskih rešitev v živinorejski 
proizvodnji ter pri usklajevanju 
cen mesa z dejanskimi proizvod
nimi stroški. Kot kratkoročen 
ukrep je bila sicer uvedena kom
penzacija za pokrivanje nedose
ženega dohodka pri reji živine in 
predelavi. Ta ukrep je delno 
izboljšal stanje v dohodkovni in 
reproduktivni sposobnosti pri ži
vinorejcih in v mesni industriji. S 
tem upajmo, se je obdržal interes 
za nadaljnji razvoj, ki je pogoj za 
dolgoročnost v proizvodnji mesa. 

D R E N O V GRIČ 

Kako premagati 
nezadovoljstvo občanov 

Na Drenovem griču so se 30.10. 
1980 na razširjenem sestanku se
stali člani osnovne organizacije 
Zveze komunistov, večina komu
nistov v krajevni skupnosti, ki so 
povezani v osnovnih organizaci
jah OZD, kjer so zaposleni, pred
sedniki organov krajevne skup
nosti, družbenopolitičnih organi
zacij in društev ter vodje delega
cij. Povod za ta sestanek je bilo 
pogosto izraženo nezadovoljstvo 
občanov z delom vseh organov v 
krajevnih skupnosti, in njihova 
neinformiranost in pa tudi zadnjih 
zbor krajanov, ki je pokazal, da v 
krajevni skupnosti nismo spo
sobni organizirati akcije za uredi
tev naših skupnih interesov in po
treb. 

Na sestanku so vsi prisotni zelo 
kritično ocenili dosedanje delo v kra
jevni skupnosti — tako delo sveta in 
skupščine krajevne skupnosti, kot 
tudi krajevne konference SZDL, 
osnovne organizacije ZK, osnovne 
organizacije ZSMS, gasilskega 
društva ter deta delegacij za zbor 
krajevnih skupnosti in za skupščine 

samoupravnih interesnih skupnosti. 
V dosedanje delo v krajevni skupno
sti na vseh področjih je bil vključen 
vse premajhne krog občanov in je 
tako delo in odločanje ostajalo v 
krogu nekaterih posameznikov, ki pa 
k temu niso mogli in znali pritegniti 
širšega kroga občanov. Dogovorili 
smo se, da je potrebno do sklica 
letne konference krajevne organiza
cije SZDL, ki bo 18. novembra, izde
lati konkretno oceno družbenopoli
tičnega odbora krajevne konference 
szdl, ki mora postati koordinator 
vsega družbenopolitičnega dela v 
krajevni skupnosti. Prepričani smo, 
da imamo tudi na Drenovem griču in 
v Lesnem brdu sposobne ljudi, ki so 
se pripravljeni angažirati za realiza
cijo skupno dogovorjenih nalog. 

Tudi k delu vseh ostalih organov in 
organizacij v krajevni skupnosti je 
potrebno pritegniti čim več občanov. 
Tako je bil sprejet tudi sklep, da se na 
vse seje osnovne organizacije 
Zveze komunistov vabi vse komuni
ste v krajevni skupnosti in več po
zornosti kot doslej posveti obravnavi 
aktualne problematike v krajevni 

skupnosti in povezovanju z vsemi 
ostalimi organi in organizacijami v 
krajevni skupnosti. 

' Spremeniti je treba tudi dosedanji 
mačehovski odnos do osnovne or
ganizacije ZSMS in ji omogočiti nor
malno delo. Program, ki ga bo za 
svoje nadaljnje delovanje izdelala 
osnovna organizacija ZSMS, naj se 
obravnava in uskladi v okviru kra
jevne konference SZDL! 

Oživili naj bi tudi deta hišnega 
sveta, ki je pred leti izdelal hišni red 
in se dogovoril za uporabo in uprav
ljanje prostorov v gasilskem domu. 
Upravljanje gasilskega doma je bilo 
dobro zastavljeno in hišni red uskla
jen z vsemi interesi, vendar je zaradi 
nesoglasij delo hišnega sveta zamr
lo. Ob tem se je potrebno dokončno 
dogovoriti in tudi pravno urediti pre
nos pravce uporabe na gasilskem 
domu. Mnogo več pozornosti je po
trebno posvečati informiranosti ob
čanov in na primeren način sproti 
seznanjati občane z zaključki in s 
sklepi vseh organov v krajevni skup
nosti. 

M. J . 

Pionirji so se izkazali 
Megleno sobotno jutro zadnjo soboto v 

oktobru. Pa se dež povrhu. Nismo si misli
li, da bodo Borovničani resnično urejali 
cesto v Lašče in Pristavo, k nekaj odmak
njenim hišam. Vendar delovna akcija sodi 
v program aktivnosti in se vkjučuje v le
tošnjo akcijo »Nič nas ne sme preseneti
t i« Zato jih tudi dež ni presenetil in je v 
težkih vremenskih pogojih na trasi delalo 
okrog 60 občanov. Bili so predvsem mla
dinci, nekaj starejših občanov h precej 
prizadevnih osnovnošolcev. 

Na mladih svet stoji. To so spet 
dokazali mladinci in pionirji z borovni
ške osnovne šole. Brez te udarne sile 
bi bila ta akcija precej okrnjena, saj se 
je vabilu na akcijo odzvala le peščica 
domačinov. Tudi tistih nekaj ni bilo, 
ki sicer tudi s svojega gozda vozijo po 
tej poti. 

Resda bi bilo bolje ki prljetneje kuhati v pravi kuhinji, še posebej ravno 
tisto soboto, ko je dež celo dopoldne kar dobro padal. Toda kuharji In In
tendant so dokazali, da se lahko tudi v takih pogojih na terenu skuha 
pravi »vojaški« pas ulj. 

Sredi oktobra je predsednik naše občinske skupščine Vladimir Mejač 
na skromni, a prisrčni slovesnosti izročil trem zaslužnim občanom dr
žavna odlikovanja, s katerimi jih je odlikovalo predsedstvo SFRJ za dol
goletno aktivno družbenopolitično delovanje. Hkrati jim k življenjskemu 
jubileju, 70. rojstnem dnevu, ki ga vsi praznujejo letos, iskreno čestital. 
Odlikovanja so prejeli Franja Fefer, Karel Štirn in Janez Brenčič. 

Franc Levstlc »NI ravno vsa 
tako, kot smo načrtovali. Temu je 
v veliki meri kriv dež, vendar ni 
bilo opravičila. Vsi odgovorni bi 
poklicani bi morali sodelovati. To 
je ena od izkušenj in napake bomo 
morali v bodoče odpraviti, čeprav 
je danes kar precej narejenega.« 

Dež ni ovral niti minerjev, ki so morali 
na več mestih cesto tudi minirati, da bi 
lahko pod cestišče položili cevi. 

Vendar, kot sta nam povedala vodja 
akcije Ernest Kos in Franc Levstik, n bo bili 
povsem zadovoljni z udeležbo, računali 
so, da bo na akcijo prišlo še več občanov. 
Največ pohvale pa so si zaslužili ravno 
pionirji, za katere je bilo delo v takih vre
menskih pogojih kar preveč, naporno. P a 
so kljub temu vzdržali. 

»Tapresneti dež je vsepokvaril,« so po-
jamrali udeleženci, »saj bi v lepem vre
menu naredili lahko precej več kot smo 
sedaj. Pa tudi več nas bi bik), čeprav slabo 
vreme, ko gre za akcijo NNP, ne bi smelo 
biti ovra za udeležbo.« 

B o res zmagal * 
o s e b n i interes? 

Odloka občinske skupščine o prenehanju lastninske pravice in * * a i 
pravic na zemljiščih namenjenih za kompleksno graditev na področ)0 :pra 
zidalnih načrtov na Drenovem griču in na Logu na prejšnji seji zbora^jog 
ženega dela in zbora krajevnih skupnosti nista bila sprejeta. Oe\erjj. 
menili, da morata oba odtoka v javno obravnavo v krajevne skuffijL 
Tako so se 21. in 22. oktobra na Drenovem griču in Logu zbrali v e ć '% ,» 
prizadeti občani in zavrnili sprejem obeh odlokov. Kljub temu, d a j ^ , * 
družbeno usmerjeno stanovanjsko gradnjo, so osebrii interesi o ^ i J J ; 
vsaj tako je pokazala razprava vplivali na odločitev proti sprejetju te" '»0 
lokov. Marsikoga bo zanimalo, kaj ta odloka sploh prinašata, zat<V* 
vprašali referenta za premoženjsko-pravne zadeve pri občinski skUF ^ 
Zorko Prvinšek, ki pravi: . J^ i 

»Odlok o prenehanju lastninske pravice se sprejema na podlagi z a*jyJ 
o prenehanju lastninske pravice in drugih pravic na zemljiščih, nam f l!}Jr" 
za kompleksno graditev. Že naslov zakona pove, da ta zakon ureja f»Jva| 
hanje lastninske pravice na stavbnih zemljiščih, ki se nahajajo v kcwj pr 
su, namenjenem za graditev. Zakon kot tak pomeni realizacijo doloc^?rgE 

člena ustave SRS, po kateri nihče ne more imeti lastninske PraVJrl)J6n 
stavbnem zemljišču v mestih in naseljih mestnega značaja ter na o%^{ 

območjih, namenjenih za stanovanjsko in drugačno kompleksno P/^ovn 
Lastninska pravica na teh zemljiščih preneha na podlagi odloka ^ 
sprejme občinska skupščina. .* ». 

Na podlagi istega odtoka lahko preidejo na občino tudi n e z a z j * 
stavbna zemljišča, ki so že v družbeni lastnini, vendar so sredstva0 °c 
družbenih pravnih oseb ali imajo na njih pravico uporabe občani, °< 
in civilne pravne osebe, če se nahajajo v takem kompleksu. Na P ^ ^ P P t 
loka pbčinske skupščine — stavbna zemljišča postanejo družbena mkfa 
na, prejšnji lastnik zemljišča pa pridobi na takem zemljišču pravice 
čene z zakonom. Na stavbnem zemljišču, na katerem stoji stavba j 0 

zazidalnem načrtu lahko ostane tam na zemljišču, ki je potrebno za j 
redno rabo, pridobiprejšnji lastnik pravico uporabe, dokler stavba s% 
člen citiranega zakona), nezazidano stavbno zemljišče pa lahko uf*> L « 
še naprej na način, s katerim se ne menja njegova oblika in s v ° i s t S « ^ 
do dneva, dokler za premoženjsko pravne zadeve pristojen S P W 
upravni organ ne izda odločbe, s katero odloči, da ga mora izroč«1 . re 
(7. člen istega zakona). .*„iiC a 

Po 8. členu zakona o prenehanju lastninske pravice pa ima pretsni VQz 
nik zemljišča vkompleksu, ki je namenjen za stanovanjsko gradite^JJ?^ 
nostno pravico uporabe tolikšne površine zemljišča, kolikor ga P°' j J 8 ' 
za zgraditev stanovanjske hiše ali poslovne stavbe, na katerih srna m m 
konu imeti lastninsko pravico, če sme po zazidalnem načrtu n 8 J | / j a 
zemljišču sezidati takšno stavbo. Prejšnji lastnik lahko prednostno<\> P*> 
uporabe uveljavlja samo na eni parceli, nastali po zazidalnem n a e n i 
pogojem, da površina njegovega zemljišča, ki je prešla v družben" , |8p 
no, dosega površino novonastale parcele, in da ta nova nastala P 
leži vsaj s površino dveh tretjin na tem zemljišču.« JJj* 

Družbeno usmerjena stanovanjska gradnja se lahko doseže =. p 
sprejemom odlokov o prenehanju lastninske pravice, saj na P^d'T^ 
odlokov preneha na vseh zemljiščih lastninska pravica, prejšnji l aS^L 
pridobjjo na zemljiščih pravico uporabe. Zemljišča, na katerih je yW|J\ 
dena stanovanjska gradnja kakor tudi gradnja vseh po zazidalnem 
predvidenih komunalnih objektov in naprav, pa se prejšnjim la-jj 
vzame iz uporabe in plača pavična odškodnina po zakonu o razff' 
prisilnem prenosu nepremičnin v družbeni lastnini. In katere so tj? 
družbene prednosti tega odtoka? To je pojasnil podpredsednik Iž"" 
sveta Stanko Ilija. .„ 

»Po tem odtoku je pridobivanje potrebnih zemljišč veliko hitrep; 
pomeni, da se komunalno urejanje lahko izvede v neprimernoJn. 
času, kot sicer, saj je znano, da so postopki o razlastitvi še vedno f 
saj trajajo lahko tudi po 1 leto in več. Prednost tega odloka je torej» 
določen kompleks načrtno komunalno uredi ter odda preko javne!!8 

čaja zainteresiranim investitorjem. 

i 
4 

V kolikor odlok ne bi bil sprejet, bo prišlo do posledic tudi v 
SKIS — Temeljne enote za stavbna zemljišča, ki predvideva ko"* 
opremo v obeh kompleksih, t. j . v kompleksu zazidalnega načrta 
grič in Log — Mole. 

To pomeni, da se v teh območjih ne bo izvajala načrtovana kor" 
oprema, s tem pa se bo spremenila vsa politika stanovanjske ifl 
nalne graditve v občini, saj je mogoče predvidevati, da se bo rJH 
stališče za sprejetje odlokov o prenehanju lastninske pravice j f l 
tudi v bodoče, v kolikor se bodo sprejemali novi zazidalni načrti-* 

Po razpravah v teh dveh krajevnih skupnostih lahko vidimo, da^ 
čali predvsem osebni interesi s tem odlokom prizadetih občano'1 

tisti pravi družbeni interes. 
Opozoriti pa velja tudi, da so zbori Skupščine občine Vrhnika o 

navi poročila o delu občinskega javnega pravobranilstva v Lju| 
sejah 25. in 27. februarja 1980 sprejeli sklep, s katerim so zado l^ 
svet, da ob obravnavi predlogov za sprejem posameznih zaz ida j 
tov prouči in istočasno z zazidalnim načrtom predlaga zborom SI*, 
občine Vrhnika v sprejem tudi odlok o prenehanju lastninske v . 
drugih pravic na zemljiščih, namenjenih za kompleksno graditev 
tega zazidalnega načrta. 

Pa še eno pomembno in čez čas lahko tudi boleče dejstvo se p0!' 
vprašanju, če odlok le ne bo sprejet. Zaradi razdrobljenosti stavWJ% 
se bodo še naprej kljub vsem prizadevanjem, da morajo biti nasel i 
na, da bomo imeli še dovolj zemlje tudi za pridelavo hrane pojavlja 
cionalna izraba prostora. Namreč, na tistih zemljiščih v naselju, Wi 
lastnikov, brez sprejetja tega odloka ne bo možno graditi. Pa oC; 
reče in »šimfa«, da gradimo kar tja v en dan na najboljših zemlji^' < 
nihče ne briga za dobro urbanistično ureditev. Ravno ta »osebni j 
teh »prizadetih« krajanov kaže na to kako radi to boleče dejstvo v 
postavljamo, nismo pa pripravljeni za to tudi nekaj sami ukreniti,' 
se odpovedali »lastnemu« interesu pa sploh ne pride v pošte*' 
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FEFER FRANJA je bila rojena 
16. 3. 1910 na Vrhniki. 

V Delo OF se je vključila takoj po 
okupaciji Jugoslavije leta 1941. 
Oblikovala je organizacijo antifaši-
stičnih žena na Vrhniki in bila ra
jonska sekretarka te organizacije. 

Poleg tega je bila tudi uspešna 
obveščevaJka. Do jeseni 1944 je 
bila tov. Franja nosilka aktjvistič-
nega dela na Vrhniki. Zaradi njene 
vloge ji ni bila uresničena želja, da 
bi odšla v partizane. 

Oktobra 1944 je bila izdana in 
aretirana ter do konca vojne zaprta 
v policijskih zaporih v Ljubljani. 

Takoj po osvoboditvi se je vklju
čila v družbenopolitično delo in bila 
aktivna povsod, kjer je bilo delo po
trebno. Več let je bila predsednica 
občinske organizacije ZZB NOV 
Vrhnika in članica Republiškega 
odbora ZZB NOV Slovenije. 

V komisijah občinske organiza
cije ZZB NOV deluje še sedaj. Tov. 
Kefer Franjo, borko, aktivistko in 
družbenopolitično delavko je 
Predsedstvo SFRJ odlikovalo z 
redom republike z bronastim ven
cem. 

Štirn Karel je bil rojen 
15.10.1910 na Vrhniki. V narod
noosvobodilno gibanje se je vključil 
marca 1942. Deloval je na terenu 
kot aktivist, nato kot soorganizator 
narodne zaščite v rajonu Vrhnika, v 
novembru 1944 pa je odšel v parti
zane. 

Delo v narodni zaščiti je nadalje
val tudi po osvoboditvi, ko je bi na
čelnik narodne zaščite v okraju Čr
nomelj. Ob svoji funkciji se je odli
koval kot ze o ktiven d u beni de
lavec in aktivist v tem okraju. 

Po premestitvi v Ljubljano se je 
moral zaradi posledic bolezni inva
lidsko upokojiti. Kljub temu se je 
ponovno aktivno vključil v družbe
nopolitično delo v domačem kraju. 
Ves čas požrtvovalno deluje zlasti 
v organizaciji ZZB NOV, pri delu z 
mladimi, pionirji in vojaki. 

Tov. Karel je človek, ki vsako na
logo, ki mu je naložena, sprejme 
resno in jo opravi z vso vesnostjo in 
odgovornostjo. 

Zaradi navedenih vrlin in uspe
hov v dosedanjem delu mu Pred
sedstvo SFRJ podeljuje odlikova
nje Red republike z bronastim ven
cem. 

BRENČIČ JANEZ je bil rojen 2. 
9. 1910 na Vrhniki. 

V narodnoosvobodilno borbo se 
je vključil že jeseni 1941. V parti
zane je odšel leta 1942 in bi do 
maja 1943 borec Dolomitskega 
odreda. Do konca vojne je bil nato 
organizator in vodja narodne zaš
čite vrhniškem rajonu. 

Po osvoboditvi je postal načelnik 
narodne zaščite na Vrhniki. Služ
bena pot ga je nato preko Ljublja
ne, kjer je bil načelnik oddelka za 
preskrbo milice, vodila v Kranj, kjer 
je prevzel dolžnost komandirja mi
lice v kranjskem okraju. 

Leta 1955 je bil izvoljen za pred
sednika občine Vrhnika. Odgo
vorno delo je nato uspešno nada
ljeval vse do upokojitve na po
dročju gospodarstva kot direktor 
Komunalnega podjetja in Opekar
ne. 

Ob vseh delovnih dolžnostih je 
vedno našel čas tudi za družbeno
politično delo, v katerega se vklju
čuje še danes kot aktivni član od
bora notranjskih kurirjev in odbora 
notranjskih aktivistov. 

Za dolgoletno nesebično delo je 
borcu, družbenopolitičnemu de
lavcu in gospodarstveniku ob živ
ljenjskem jubileju Predsedstvo 
SFRJ podelilo odlikovanje Red 
dela z rdečo zastavo. 

Pred kratkim pa je prejel »Plaketo SUB NOR 
Jugoslavije« tudi Vrhničan Franc Širok. 

Po odpravi OLO-ja je bil tajnik 
občinskega odbora Vrhnika, nato 
pa njegov dolgoletni predsednik, in 
sicer do upokojitve leta 1971. Ves 
čas službovanja na okrajnem ljud
skem odboru in zlasti v času oprav
ljanja dolžnosti na občinskem od
boru je zelo veliko pripomogel pri 
urejanju zadev borcev. 

Vedno je imel razumevanje za 
reševanje stanovanjske problema
tike borcev, kakor tudi za pomoč 
socialno ogroženim borcem. 

Njegova zasluga je bila, da je 
občinski odbor sprejel odtok o do
deljevanju zemljišč za gradnjo sta
novanj borcem mimo licitacije in 
oprostitve komunalnega prispev
ka. 

Veliko truda je vložil tudi v ureja
nje zemljiških in finančnih proble
mov pri gradnji spomenikov in po
stavljanju obeležij NOB. 

Po upokojitvi je prevzel dolžnost 
člana občinskega odbora ZZB 
NOV in njegovega sekretariata. Bil 
je član Komisije za priznavanje po
sebne dobe. Vse dolžnosti je 
vestno opravljal do svoje bolezni in 
zato je prejel »Plaketo SUB NOR 
Jugoslavije«. 

FRANC ŠIROK se je v aktivno 
delo NOB vključil že leta 1941 kot 
mladinski aktivist do junija 1942, ko 
je odšel v partizane in postal borec 
Notranjskega odreda. Še pred 
odhodom je postal član organiza
cije SKOJ. 

4.9.1943je postal obveščevalni 
oficir za Notranjsko področje. Tudi 
po osvoboditvi je služboval v KNO J 
(obmejni obveščevalec). Po de
mobilizaciji je prevzel dolžnost na
čelnika za gospodarstvo na OLO 
Ljubljana okolica. Nato pa je prev
zel do razpustitve okrajev odlžnost 
podpredsednika okraja. 
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Redne sej' 
krajevni!1 

konferen1* 
' Na posvetu v začetku novjjji ko 
so se predsedniki krajevnih \ Vo. 
renc SZDLdogovorili, da bod« (i 
letne seje krajevnih konferenc1 

vili že v novembru. Dogovor^ 
tudi, da bodo povsod temel j^ 
govorili o delu krajevnih kon^j 
letošnjem letu. Da pa bodol^ 
celovitejšega poročila, bodo J 
prave na konference vkljucJ 
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ostale družbenopolitične om ob. 
cije in društva v krajevnih '• 
stih. Ocenili bodo delo p o « 

predvsem pa de^ 
društev, uličnih in vaškihf2 

)L. Ob tem pa bodo tu* 
dali 
znotraj 

O9, 

% 
dir 
nje 

organov 
društev, _ 
ŠZDL. Ob tem pa bodo tudi $ 

delovanje delegatskega v 
,,„traj krajevnih skupnosti vi 

čevanje njihovih delegatovj ?a( 

samoupravnih interesnih s" 1 

in v zboru krajevnih skupr* 
Razpravljali bodo o aktivi 

področju obrambnih pripr* 
dogovoriti o nadaljnjih akti* 
akciji NNNP. Sprejeli pa 
programe dela za prihodni« 
njem pa bodo konkretno % 

. naloge, roke ter odgovorne <et 

meznih nosilcev 

fen 

Od, 
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NOVEMBER 1980 NAŠ ČASOPIS 

V prihodnjih petih letih znatno večji izvoz 
v Usnjami so s temelji plana opredelili smernice nadaljnjega 

t°ja temeljne organizacije In elemente za sklepanje samou-
nih sporazumov o temeljih planov, ki so v bistvu skupne na-
< ki jih TOZD uresničuje z drugimi subjekti. S tem planirajo 
dstotno rast proizvodnje svinjskega usnja, svinjskega cep-

J tM 2 8 2 , 4 o d s t o t k a š c e t i n 2 8 3> 6 odstotkov. V prihodnjem 
'^J^njeročnem obdobju pa bodo povečali predvsem proizvod-
i > W 8 n ' e n e k o n f e k c , i e - Tako povečanje fizičnega obsega proi-

*°dnje bodo dosegli z izgradnjo novega obrata za proizvodnjo 
">ne konfekcije na Vrhniki 

j J a v e d a j o se, da je pogoj z a 
a c ' j ° zacrtanih ciljev tudi 

J e c a n j e produktivnosti dela, 
2 5* a Pi e racionalizacij in inovacij 

Proizvodni proces in smotrna 
9 a r"zacija dela. Tudi v prihod-

srednjeročnem obdobju 
l d C ° Š e n a d a l j e izboljševali de-

pogoje ter odnose do dela 

* N e d S t e v 

« r M r t " ' e ' ° r a c ' o r , a l n e j š e in 
Aktivnejše zaposlovanje in 

,41-^evajo, da se bo število 
Hklarf h delavcev gibalo v 
•'ras 2 n a r a š č a n j e m fizičnega 
, K k / ^ a proizvodnje s povprečno 
,g»pnjo rasti 1,9 odstotka. V pri-
! f t V a n i i h z a 'zboljšanje proi-
J l i « r e z u | t a t o v pa bodo ome-
^ nuktuacijo in izboljšali rela-

0t> T e n f ' ? 0 8 delovne pogoje, 
levai 8 organizacija si bo priza-

tffcL, predvsem za povečanje 
j j K S JOZD Usnjarna Vrhnika bo 
rSrift a a v o z o d 1 9 - 5 milijonov do-
nottê  v l o t u 1981 na 24,5 milijonov 
g r j f cvv letu 1985. 
JLL Področju zagotavljanja surovin 
mm n a d a l i e poskušali v čimvečji 
1 rsn a aomeščati uvožene surovine 
ijlii^omaterial z domačimi. Na do

li bodo z večjimi dobavite-
.j^j j f^ovali dolgoročnejše oblike 
»Sekata f / 1 ' 3 , G l e c l e n a pomanjkanje 

: t*'arln Cll i r n u i n r» o f i n m n A n m f e n u ifiti DO ^ s u | , ovin na domačem trgu 
L v ^ a n fizičen obseg proizvod

n a ne bo možno zmanjševati. 

V TOZD Usnjarna Vrhnika bodo po
večali uvoz od 12.700 tisoč dolarjev 
vletu 1981 na 16.250 tisoč dolarjevv 
letu 1985. 

Rast celotnega prihodka bo teme
ljila na predvideni rasti fizičnega ob
sega proizvodnje in prodaje ter 
strukturnih sprememb v proizvod
nem programu. Razmerje v delitvi 
celotnega prihodka bodo spremenili 
v korist akumulacije, delež sredstev 
za razširjeno reprodukcijo pa bo ra-
stel hitreje kot ostale sestavine do
hodka in čistega dohodka, saj bodo 
lahko le z večjo rastjo lastnih sred
stev uresničili načrtovana investicij
ska vlaganja. 

Realni osebni dohodki se bodo 
povečali le v skladu s povečanjem 
produktivnosti dela, vendar tako, da 
bo dohodek na delavca rasel hitreje 
kot osebni dohodek na delavca. Se 
nadalje pa bodo razvijali sistem deli
tve osebnih dohodkov, tako da bodo 
zagotavljali odvisnost od rezultatov 
lastnega in skupnega dela. 

Obveznost temeljne organizacije 
za finansiranje skupne in splošne 
porabe pa bodo temeljile na sklenje
nih samoupravnih sporazumih o 
svobodni menjavi dela z ustreznimi 
skupnostmi. 

V obdobju 1981—1985 je pred 
njimi torej vrsta nalog, ki pa jih bodo 
morali uresničiti, saj temeljna orga
nizacija lahko le z uresničevanjem 
temeljnih smeri razvoja in ciljev za
gotavlja svoj stalen razvoj in trajno 
povečanje dohodka, s tem pa tudi 
svoj obstoj. C. G. 

Usnjarska poklicna 
šola se je začela 

Več kot 15 let je minilo, odkar je končala s poukom poklicna usnjar
ska šola v Domžalah. Ves ta čas usnjarji niso imeli šole, ki bi izobraže
vala mladino za usnjarske poklice, če seveda izvzamemo Tehnično 
srednjo usnjarsko-galanterijsko šolo, ki vzgaja usnjarske in usnjar -
sko-galanterijske tehnike. 

V letošnjem šolskem letu pa se je le nekaj premaknilo. V sodelova
nju s Centrom srednjihšol iz Domžal so začeli v Industriji usnja na Vrh
niki izobraževati ob delu za poklice: usnjar — strojar, usnjar—obdelo
valec in usnjar — dodelo valeč. Za izobraževanje teh poklicev se je od
ločilo 22 delavk in delavcev iz TOZD Usnjarna Vrhnika. Pouk imajo tri
krat tedensko v popoldanskem času v prostorih osnovne šote Ivana 
Cankarja, ki jim je z razumevanjem odstopila učilnico. 

Splošno izobraževalne predmete: strokovno računstvo, slovenski 
jezik in samoupravljanje s temelji marksizma predavajo delavci Centra 
srednjih šol iz Domžal. Strokovne predmete: kemijo, poklicno tehnolo
gijo, usnjarske stroje in naprave, varstvo pri delu in osnovne organiza
cije pa predavajo strokovnjaki iz Usnjarne, tako bodo sami usposobili 
strokovne kadre za opravljanje srednje zahtevnih del v strojilnici, ob
delovalno in dodelovalnici 

Izvažajo na vse celine 
LIKO Vrhnika izvaža izdelke treh 

TOZD — TOZD Tovarne stolov, 
TOZD Tovarne vrat in TOZD Pri
marna predelava ne le v ZDA, tem
več sega njeno področje že po vsem 
svetu. Po obsegu proizvodnje, 
usmerjene v izvoz, prednjači To
varna stolov, še vedno največ izdel
kov — sedežnega pohištva — izvaža 
v ZDA in Kanado, vse močnejši pa 
postaja tudi izvoz v evropske države 
in Avstralijo. Zlasti v Evropi so v letih 
1979 in 1980 razširili področje izvoza 
v več evropskih držav, povečal pa se 
je tudi obseg izvoza. Trenutno izva
žajo svoje izdelke v naslednje 
evropske dežele: na Finsko, Šved
sko, Dansko, Norveško, v Anglijo, na 

Nizozemsko, v Belgijo, ZR Nemčijo, 
Francijo, Švico, Italijo, Avstrijo in 
Španijo. 

TOZD Tovarna vrat izvaža predv
sem v Avstrijo in ZR Nemčijo, TOZD 
Primarna predelava pa v Italijo. Z 
ozirom na asortiman pa je TOZD 
Primarna predelava edina, ki izvaža 
tudi v države v razvoju, pretežno v 
sredozemske in arabske države. 

Količinsko se je povečal izvoz v 
Evropi, predvsem na Finsko, v Ho-
landijo in na Dansko, zmanjšal pa v 
ZR Nemčijo. Ponovno je oživel izvoz 
v Anglijo in na Norveško; prvo po
šiljko pa so odpremili tudi v Španijo. 

G. C. 

V LIKU ocenjujejo, da je bilo letošnje prvo polletje za pro
dajo njihovih izdelkov na domačem trg u izjemno konjunktur
no. Povpraševanje je bilo večje od ponudbe in to predvsem 
za vratna krila v furnirani izvedbi. Poleg starih kupcev so se 
pojavili tudi novi, doslej nepoznani kupci, predvsem s po
dročja Makedonije in Kosova. Prodaja gradbenemu podjetju 
za objekte z montažo je bila v obsegu prejšnjih let. 

Prodajne cene so rasle skladno s povečevanjem stroškov za 
nabavljene surovine in repromateriale, kar velja za vrata in vratna 
krila, izdelana po naročilu po posebnih pogodbah. 

Tudi potrebe trgovine so bile izjemne. Tako je prišlo do situacij, 
ko tudi po daljšem času niso bli v stanju blaga dobaviti ter je priha
jalo do storno naročil, predvsem pa se je blago odpremljalo z dalj
šimi zamudami, kar je neugodno vplivalo na medsebojne odnose. 

Prodajne cene vrat, ki so se uporabljale za prodajo iz zaloge, so 
zamrznjene po sporazumu, ter jih ni bilo mogoče spremeniti. Zato 
ni bilo mogoče prodajati vseh proizvodov, ki so bili predvideni v 
planu proizvodnje in prodaje za leto 1980. Zato je bila rentabilnost 
prodaje trgovskim podjetjem dokaj nizka, posebno še, ker so cene 
v I. polletju nenormalno naraščale in to predvsem pri obloženih 
ploščah in podbojih. 

Na prodajo, proizvodnjo ter končno tudi na finančni rezultat je 
negativno vplivalo pomanjkanje materialov, ki se uporabljajo v 
proizvodnji vrat. To so predvsem vezane plošče, neokor plošče, 
lesonit ter končno tudi pomanjkanje ostalega repromateriala. 

Navedenega materiala ni bilo v zadostnih količinah; prihajal je 
prepozno, večkrat pa je bi tudi slabe kvalitete. 

Prodaja ostalih proizvodov kot so žamenje, lesni odpadki ter 
žagan les je potekala normalno, brez zastojev. Cene teh proizvo
dov so bile na nivoju cen ostalih proizvajalcev ter v mejah, ki jih 
dovoljujejo predpisi. 

Kljub vsem tem navedenim težavam, ki so se pojavljale v I. pol
letju, se poslovanje lahko oceni kot pozitivno, kar dokazuje tudi 
polletni finančni rezultat. 

Računajo pa, da bo druga polovica leta uspešnejša z oziroma 
na to, da se obeta boljša oskrba z materiali, poleg tega pa bodo 
korigirali tudi cene za prodajo stavbnega pohištva. 

I. P. 

4 

d* 

V sindikatu morajo biti aktivni vsi delavci 

t 

4 
m 

V naši občini je okrog 4800 zaposlenih, od 
"*) P« je nekaj več kot 4600 delavcev vkijuče-

v 47 osnovnih organizaciji zveze sindlka-
*? v - Le neznaten del delavcev ni vključenih v 
. e * o sindikatov in to so predvsem delavci, ki 
•o zaposleni pri obrtnikih. Na nedavnih obč-
PJh zborih so v večini osnovnih organizacij 
goli l i nova vodstva. »S predsedniki osnov
a h organizacij smo imeli i e dva posveta, na • 
?*forih smo se pogovarjali o težavah, s kate-
j^ l se srečujejo pri svojem delu. Poglobljeno 

spregovorili o oblikah sodelovanja z ob-
2 * * l m vodstvom, o vplivih stabilizacijskih 
"Krapov, o tem, kako so delavci Informirani o 
•jtepudarsklh spremembah. Tudi v razgovo-
jr v vseh osnovnih sredinah smo ugotovili, 
jj* še marsikje na sindikalne organizacije gie-
J7j° bolj postrani ter, da delavci ne poznajo 
^Novejših gospodarskih ukrepov, predv-
r**) pa ne vedo, kako se ti ukrepi odražajo v 
*W)ovlh sredinah. Ugotovili smo tudi, da še ne 
r * n a ) 0 področja delovanja Zveze sindlka-
(j?v>« je na začetku pogovora o aktivnosti v 
f i n s k i Zvezi sindikatov povedal predsednik 
f i n s k e g a sindikalnega sveta Andrej Vldo-

Poudaril pa je, da glede na to, da je v osnovnih 
•edinah še dokaj skromno število aktivistov, ki so 

ukrepov se v občini odražajo predvsem v kemični, 
elektro in usnjarski industriji. Kljub opredeljenemu 
stališču, da morajo vsi subjekti 50 odstotkov učin
kov devalvacije prenesti v dohodku, OZD ugotav
ljajo, da to ni možno, saj se čuti nenehni pritisk 
uveljavljanja višjih cen preko samoupravnih spo
razumov, ki imajo elemente izsiljevanja, vendar 
do sedaj še ni bilo primera, da bi katera OZD tak 
primer prijavila, ker se bojijo, da bi v takem pri
meru lahko ostali brez surovine. OZD ocenjujejo, 
da so v prvem polletju dosegle dobre rezultate, 
čeprav ti rezultati v večini primerov niso rezultat 
večje produktivnosti in razgovori so potrdili ugo
tovitve in analize o polletnih rezultatih gospodar
jenja, ki jo je izdelal izvršni svet. 

™'ov in glede na naloge, ki jih čakajo; so si zadali 
a i?go, da bodo takoj pričeli bolj tesno sodelovati 

to!* K o t k a 2 8 , D O d o P ° s k u š a l i dejavnost po-
JjjjJ*™ z osebnimi kontakti, zato so na predsed-

* u občinskega sindikalnega sveta že zadolžili 
[jpsamezne člane občinskega vodstva za posa-
j e*ne osnovne organizacije. Že v tem kratkem 
P r i H « 1 ( 0 d e , u i e n o v o vodstvo, so občutili težave 
J} delu, s a j s e v osnovnih sredinah niso držali do-
^°vorJenih rokov za izvršitev nalog, »če hočemo, 
T "orno lahko uspešno opravljali naloge,« pravi 
^ r e j VidiviČ, »moramo nujno motivirati čim 
u ^Jo število delavcev za delo v sindikatu, jih 
L P°sobiti za delo, vzpostaviti ustrezne oblike 
"municiranja in doseči večjo disciplino in odgo-
^"ost pri delu.« 

j> r * d kratkim so predstavniki občinskih druž-
ojopolitičnih organizacij In občinske skupščine 
p?***ll naše organizacije združenega dela. Iz-
IfaTtovili so najbolj pereča vprašanja, kise pojav-
s ^ ukrepi v zvezi z gospodarsko stabilizacijo, 
ol~/*<lnj6ročnimi načrti razvoja in s problemi 
o£?9 nagrajevanja po delu. Lahko na osnovi teh 

0 0 6 , 1 1 ( 6 sedanji gospodarski položaj v 
JW delovnih organizacijah? 

k *sPrejeti ukrepi so različno vplivali na izboljša-
din ^ a n J a v gospodarstvu. Po spremembi tečaja 
lien?a ' e z e * u t i " P r i t i s k n a znižanje cen na zuna-
J " t trgu, zamrznitev cen in že sprejete spre-
*a.dr» ) e d o 9 ° v o r a 0 izvajanju politike cen pa niso 
jOržale dviga cen in podatki kažejo, da so se 
temi D r v i h 8 m e s e c i n v primerjavi z istim obdob-
% n « l a n i P ° v e c a , e za 28,3 odstotka, življenjski 

°ški pa za 28,5 odstotka. Ocena je, da pri 10,5 
?rn' • a zmanjšani obveznosti, 10,5 odstotka 
taj-^ani stimulaciji in 9-odstotnem dvigu cen 
rj. U s t r i Jske proizvodnje ukrep spremembe tečaja 
*erf f ) a n i D r i n e s e ' pričakovanih rezultatov, dose-
rgj* rezultate pa zelo hitro zmanjšuje nagel po-

8 1 cen surovin na domačem trgu. Vplivi I. faze 

Andrej Vidovič — 
predsednik občin
skega sveta ZS 

Stane Pezdir — se
kretar občinskega 
sveta ZS 

Dejstvo je tudi, da bi spremembe tečaja dinarja 
morale imeti za cilj povečanje konkurenčnosti na 
svetovnem trgu ter onemogočiti ustvarjanje do
hodka s prodajo deviz, vendar OZD ugotavljajo, 
da se konkurenčnost ni bistveno spremenila, ne
katere OZD pa pri zagotavljanju potrebnih deviz 
še vedno plačujejo 20-40 odstotkov nad uradnim 
tečajem.« 

Kakšna pa je politika pri delitvi sredstev za 
osebne dohodke? 

»Delavci (razen izjem) v OZD dosledno izvajajo 
opredeljeno politiko razporejanja dohodka, zlasti 
še na področju delitve sredstev za osebne do
hodke. Manj uspešni pa so bili pri omejevanju 
skupne in splošne porabe, oz. pri izločanju sred
stev za že sprejete obveznosti, saj so se obvez
nosti iz dohodka povečale v povprečju za 30 od
stotkov. To povečanje pa je še vedno nižje od 
rasti dohodka. Dosežen pa je bit tudi premik pri 
izločanju sredstev za razširitev materialne 
osnove dela. Celotna akumulacija se je povečala 
za več kot 100 odstotkov. Rezultati kažejo, da sme 
uresničili dogovorjena delitvena razmerja, vendar 
pa je v zadnjem času že opaziti povečan pritisk na 
dvig OD.« 

Kako pa delavci gledajo na dvigovanje cen su
rovinam? So o tem sploh sproti obveščeni? 

»Delavce v OZD predvsem skrbi močan in sta
len pritisk na dviganje cen surovin, kar ima za po
sledico visoko stopnjo inflacije in ocenjujejo, da 
se inflacija še tudi v letu 1981 ne bo umirila. De
lavci o povečevanju cen in o vplivu cen a ustvar
jeni dohodek niso, oz. so (e slabo seznanjeni. 
Opaziti je tudi, da enaka stopnja informiranosti 
delavcev velja tudi za večino zgoraj navedenih 
problemov ter, da so vodstva DPO v nekaterih 
OZD preveč pod vplivom poslovodnih struktur, 

kar pomeni, da še vedno ostajajo zelo pomembne 
odločitve v rokah poslovodnih struktur.« 

Kako pa je s srednjeročnim planiranjem? So 
delavci obravnavali planske dokumente? 

»Razprave o srednjeročnih planih razvoja so 
med delavci potekate v glavnem samo o lastnih 
planih, manj pa o ostalih področjih planiranja v 
občini in opaziti je bilo, da ostala področja plani
ranja poznajo dokaj slabo tudi vodilni in strokovni 
delavci v OZD. 

Konkretnih pripomb na osnutek srednjeroč
nega plana razvoja občine ni bilo izrečenih razen, 
da so postavljeni kriteriji za presojo investicij 
preostri in da tem kriterijem v celoti ne ustreza no
bena predvidena investicija. Postavljene so bile 
tudi zahteve, da obremenitev gospodarstva ne 
sme biti večja od sedanje. V razgovoru je bilo moč 
oceniti, da delavci po vsebini ne poznajo občin
skih planov razvoja in o njih tudi niso razpravljati 
— razen samo formalno. Vsebina planov in nji
hova usklajenost bo vprašljiva glede na nave
dene ugotovitve, kar ima lahko za posledico, da 
bodo morali sprejemati rebalanse in naknadno 
korigirati že sprejete odločitve tako znotraj kot 
izven gospodarstva. Tudi usklajevanje planov 
znotraj OZD je bilo več kot odmaknjeno od vpliva 
delavcev, kar kažejo izjave predstavnikov DPO in 
samoupravnih organov, da so bili njihovi razvojni 
programi usklajeni »na strokovnih nivojih«. 

So izražali tudi težave pri pripravi srednjeroč
nih planov? 

»V razgovorih je bilo opaziti precej težav pri pri
pravi novih srednjeročnih planov, češ; zelo težko 
je planirati, če še niso znani novi ukrepi oz. so že 
sprejeti ukrepi kratkoročnega značaja in se zato 
pogoji gospodarjenja hitro menjajo. Vodstva 
OZD so v razgovorih izpostavila konkretna, še 
nerešena vprašanja. V sedanji fazi priprav teme
ljev planov, ki se sprejemajo na referendumu, bi 
morali že imeti dogovorjeno politiko razvoja na 
vseh nivojih ter opredeljene obveznosti združe
nega dela. Kritično so ocenili SS SIS s pripombo, 
da niso konkretni in ne dajejo jasne slike, kakšen 
delež ustvarjenega dohodka naj bi združeno delo 
združevalo za skupno dogovorjene naloge v ok
viru SIS materialne proizvodnje in družbenih de
javnosti. Iz razgovorov je moč ugotoviti, da imajo 
OZD tudi težave, kako se povezati v reprodukcij
ski celoti in tam zagotoviti dogovore, da se bo go
spodarstvo vtem smislu tudi prestruktuiralo. Kljub 
navedenim težavam ocenjujejo, da bodo srednje
ročni plani sprejeti do kona leta.« 

Nenehno govorimo o nagrajevanju po delu. Je 
opazen kakšen bistven premik? 

»Na področju nagrajevanja po delu so delovne 
skupine ugotavljale dokaj različne razmere. V ve
čini primerov je še vedno osnova sistema nagra
jevanja po delu analitska ocena delovnih mest. 
Konkretna merila za ugotavljanje delavčevega 
prispevka so postavljena samo na proizvodna de
lovna mesta v obliki količinskih in nekje tudi kvali
tetnih norm, vendar tudi ta dela niso povsod v ce
loti normirana. Vsi razmišljajo o tem, kakšna me
rila postaviti za režijska in administrativna dela, 
vendar so predstave o tem povsod Šc dokaj neja
sne. Razmišlajo o tem, kakšna razmerja osebnih 
dohodkov naj bi postavili med proizvodnimi in 
administrativnimi delovnimi mesti. V nekaterih 
OZD izplačujejo razne dodatke za stalno prisot

nost na delu, da bi zmanjšali izostanek od dela 
zaradi »bolezni«, saj povsod ugotavljajo, da ti izo
stanki sicer padajo, vendar v strukturi delovnega 
časa predstavljajo še vedno dokaj visok delež, da 
so še vedno primeri neupravičenih bolezenskih 
izostankov in da tega pojava sami ne morejo ra
zrešiti. V nekaterih OZD ugotavljajo, da zaintere
siranost za delo dokaj zmanjšuje velika možnost 
boljšega zaslužka v popoldanskem času in so bili 
mišljenja, da je tudi omejevanje »fuša« prispevek 
k stabilizaciji. Delovne skupine so ugotavljale, da 
je v strukturi osebnega dohodka delež, ki je odvi
sen od rezultatov poslovanja celotne TOZD, 
dokaj majhen, kar tudi zmanjšuje interes delav
cev za poslovne rezultate TOZD oziroma delovne 
organizacije.« 

Trenutno sindikat vodi dve pomembni akciji. 
Gre za zagotavljanje prehrane delavcem med de
lovnim časom, posebna delovna skupina pa je 
ugotavljala bivalne razmere delavcev iz drugih 
republik, ki so zaposleni in stanujejo v naši občini. 

Za našo občino je značilno, da zaposlujemo kar pre
cej delavcev iz drugih republik, zanje pa je različno po
skrbljeno. Stane Pezdir je nekoliko obširneje prikazal ta 
problem. 

»Ugotavljamo, da delavcem v mnogih primerih ne 
nudijo tistih minimalnih pogojev bivanja, za katere so se 
obvezali s samoupravnim sporazumom. V nekaterih bi
valnih prostorih bi z manjšimi sredstvi lahko bistveno 
izboljšati počutje stanovalcev. Nekaj objektov je v zelo 
slabem stanju in bi bilo potrebno vložiti veliko sredstev 
za preureditev v primerne bivalne prostore. Sploh je 
opazna velika razdrobljenost samskih domov z manj
šimi kapacitetami, kar posameznim delovnim organiza
cijam gotovo povzroča veliko težav, kakor tudi precejš
nje stroške vzdrževanja. 

Prosti čas delavci preživljajo dokaj neorganizirano, 
saj ni ne kulturnih ne dosti športno-rekreacijskih priredi
te v oz. akcij. Delavci se v večini primerov zadržujejo v 
prostem času v prostorih domov ali pa posedajo po lo
kalih. Ravno tako kot ni telesno-kultumih akcij, v katere 
bi se ti delavci vključevali, ni primernih kulturnih priredi
tev z njihovega jezikovnega področja. 

Nazadnje smo v razgovorih prišli do zaključkov, da 
bodo v to področje, to je izboljšanje bivalnih pogojev de
lavcev, v novem srednjeročnem obdobju vlagali precej 
sredstev In to v IUV, kjer planirajo izgradnjo samskega 
doma za 50 delavcev, ravno takopa tudi v LIKO. Vlaga
nja predvideva tudi IGRAD, ki ima tudi zelo slabe nasta
nitve delavcev. Ugotavljamo pa, da so ta vlaganja dokaj 
razdrobljena in bo verjetno tudi izgradnja nekoliko draž
ja. Prav bi blo, da načrtovalci to dobro premislijo, pred
vsem iz vidika prostorske omejenosti. 

Vpogleda v pogoje bivanja ostalih delavcev iz drugih 
republik, ki prebivajo pri zasebnikih, nimamo, saj se na 
določenih hišnih številkah prijavlja večje število delav
cev, ni pa organa, ki bi imel vpogled v njihove bivalne 
pogoje.« 

Ob koncu pogovora sta ugotovila, da na področju za
poslovanja v občini ni posebnih problemov. Zanimiv pa 
je podatek, da od vseh zaposlenih delavcev približno 
ena četrtina nima zahtevane strokovne izobrazbeni se 
zahteva za njihovo delo in da se iz občine vozi na delo 
predvsem v Ljubljano višja kvalifikacijska struktura kot 
je zaposlena v občini. Ravno te pa bo potrebno zaposliti 
v občini. 

Andrej Vidovič pa je poudaril ugotovitev razgovorov v 
delovnih organizacijah, da delavci z razumevanjem 
sprejemajo nujnost ekonomske stabilizacije in nikjer 
niso zasledili pojavov nestrpnosti ali nezadovoljstva, 
čeprav so večkrat izrazili dvom, da bomo stabilizacijo 
dosledno izvajali na vseh nivojih in postavljene so bile 
zahteve, da je treba zagotoviti informacije, kako izva
jamo stabilizacijske ukrepe izven OZD materialne proi
zvodnje in »višjih forumih«. 



4 NAŠ ČASOPIS 

Kar malo majhna Je bila dvorana zdravstvene skupnosti, saj se mladi že dolgo 
niso sešli tako mnogoštevilno na kakšnem seminarju. 

Mladim Je poleg članov občinskega političnega aktiva spregovoril tudi predsed
nik republiške konference ZSMS Boris Bavdek. 

Mladinska politična šola 
Prvi dan mladinske polKične šole je mladim slušateljem spregovoril 

predsednic republiške konference ZSMS, Boris Bavdek. Ko je govoril o 
vlogi ZSM v našem političnem sistemu, je najprej podal opredelitev, kaj 
sploh je mladinska organizacija, še posebej pa je poudaril, da nam je po
trebna organizacija, ki bo v svojih vrstah zajela čim več mladih, boriti pa 
se moremo proti kakršnikoli obliki »elitne« organizacije. »Ako hočemo 
mladi v našem družbeno-političnem sistemu imeti določeno avtoriteto, 
moramo najprej zgraditi trdno bazo naše organizacije!« je nadalje pove
dal Boris Bavdek in opozoril, da igra pri tem veliko vlogo naša maksi
malna angažiranost, saj samo na aktivni bazi lahko uspešno gradimo 
organizacijo mladih in jo še utrdimo. S takim načinom dela se bomo 
uspešno uprli forumskemu delu, ki se marsikje še pojavlja In proti kate
remu se moramo odločno bojevati. »Mlade ljudi moramo peljati v sa 
mo upravljanje In jih vtej smeri usposabljati, zavzemati se moramo za kar 
najbolj pestro vsebino dela in aktivnosti mladih ljudi, kajti le tako bomo k 
delu pritegnili širše množice;« je končal tovariš Bavdek in se na koncu 
svojega referata dotaknil še nove oblike šolstva oziroma usmerjenega 
izobraževanja ter uveljavljanja proizvodnega dela, s tem v zvezi pa je 
spregovoril tudi nekaj o nagrajevanju po delu, mladinskem prostovolj
nem delu In stanovanjski zakonodaji v Sloveniji. 

Po zanimivem razgovoru s pred
sednikom RK ZSMS je mladim na 
politični šoli predaval Jože Perpar 
sekretar komiteja OK ZKS Vrhnika. 
V svoji razpravi je prisotne seznanil s 
politično situacijo v svetu, z medna
rodnimi odnosi in odnosi, kakršni 
vladajo znotraj naše občine. Dejal je, 
da je volja občanov odraz pravega 
stanja v občini in se ostro zavzel za 
boj proti vsakršnemu oportunizmu, 
velik korak naprej pri tem boju smo 
storili, ko smo začeli odločno skraj
ševati mandate posameznikom na 
vodilnih pozicijah. Tovariš Perpar je 
mlade slušatelje posebej opozoril na 
pomen objektivne in. konstruktivne 
kritike, dotaknil pa se"je tudi stabili
zacijskih prizadevanj vnaši občini, ki 
še niso povsod v celoti zaživela. V 
prijetnem razgovoru z mladimi je 
poudaril, da moramo Vrhničani kre
piti zaupanje do občinske politike, 
odgovarjal je na vprašanja o proble
mih in delu mladih, skratka, vsakdo 
je lahko izvedel največ, kar se je 
dalo, v zvezi z občinsko politiko, 
predvsem pa je tovariš Perpar naka
zal nekaj pomembnih smernic, kako 
moramo za naše uspešno delo to 
politiko voditi v bodoče. 

Branko Jereb, član izvršnega 
sveta SO Vrhnika, je v svojem pre
davanju mlade soočil s konkretnimi 
stališči, s katerimi smo se v občini 
opredelili za stabilizacijo in kako naj 
se v te programe varčevanja vključu
jejo mladi Posebno zanimanje med 

mladimi je vladalo, koje bita govora o 
delitvi dohodka in vrednotenju dela 
ih nalog, ki jih posamezniki oprav
ljajo na različnih delovnih mestih. 
Zanikal je trditve, češ da se vsako 
delo ne more meriti, opozoril paje na 
objektivne težave, ki nas spremljajo 
pri normiranju delovnih ljudi in naša 
glavna borba mora biti usmerjena k 
premagovanju teh spremljajočih 
ovir. Precej je govoril o družbenem 
dogovoru in sankcijah, ki se uporab
ljajo proti kršiteljem le-tega. Pogovor 
z njim je bil nedvomno zanimiv, 
vsakdo paje lahko izčrpal in vprašal 
za vse stvari, ki ga na Vrhniki more
biti »bodejo v oči«. 

Na koncu prvega dne mladinske 
politične šole je spregovoril pred
sednik SO Vrhnika Vladimir Mejač. 
Tema njegovega referata je bla de
legatski sistem in dograjevanje tega 
sistema ter kako daleč smo s temi 
stvarmi v občini. Zavzel se je za čim 
bolj demokratične odnose znotraj 
naše občine in na kratko razložil tudi 
povezovanje občinske skupščine z 
republiškimi organi in zbori. Sluša
telji šole so se seznanili z organizira
nostjo naše občine in delovanjem 
družbenopolitičnih organizacij, tova
riš Mejač paje mlade opozoril tudi na 
njihov položaj in vlogo v našem si
stemu. Po razgovoru, ki je sledil, je 
tovariš predsednik dejal, da je na-
daljna graditev našega delegat
skega sistema predvsem odvisna od 

»Mladi v pesmi, 
besedi in spretnosti« 
24. oktobra je O K ^ S M S Vrhnika izvedla izločilno kviz-tekmovanje 

za uvrstitev na občinsko tekmovanje in sicer na temo: »Mladi v pesmi, 
besedi in spretnosti«. Prve tri ekipe so dobile pravico nastopa na ob
činskem tekmovanju, v sodelovanju s prvimi tremi ekipami iz vojne 
pošte 5312. če smo bili po eni strani v predtekmovanju veseli dobrega 
znanja članov ekip udeleženk, smo bili po drugi strani zopet razočarani 
nad tistimi OO ZSMS, ki so prijavile svoje ekipe, a le-te niso prišle, torej 
nad njihovo neodgovornostjo. 

Največ znanja v poznavanju naše zgodovine revolucionarnega 
boja, partije in SKOJ so pokazali mladi iz OO ZSMS Blatna Brezovi
ca, takoj za njo pa so se z istim številom točk uvrstili mladi osnovno
šolci in ekipa iz OO ZSMS Borovnica. Vprašanja v predtekmovanju 
niso bila pretežka, v občinskem merilu teden dni pozneje pa so bila ne
koliko ostrejša pravila in težja vprašanja, mladi pa So morali pokazati 
dobro znanje iz naše revolucije ter obdobja pred in po vojni. 

Na občinskem tekmovanju, 31. oktobra, so sodelovale tri najboljše 
mešane ekipe. Uspešno izvedeni kulturni program in dobro znanje 
ekip sta prispevala k zanimivosti in privlačnosti kviz-tekmovanja. 
Končnega zmagovalca so odločila šele dodatna vprašanja, na regijsko 
tekmovanje pa se je uvrstila druga ekipa vojne pošte 5312 skupaj z OO 
ZSMS Borovnica. Kvizu je sledil zabavni program s plesom. Ekipi če
stitamo in ji želimo podoben uspeh tudi na regijskem tekmovanju. 

F. T. 

Ekipa V. P. 5312 in OO ZSMS Borovnica Je zmagovalec in 
se bo udeležila regiskega tekmovanja 

našega poznavanja sedanje uredi
tve. 

Sobotno dopoldne je bilo na mla
dinski politični šoji še posebej živah
no. Predsednik IG Franc Krašovec je 
udeležencem nanizal delovne na
loge in probleme, s katerimi se sre
čuje izvršni svet, katerega predsed
nik je sam-. Govoril je o enakomer
nem razvoju občine in vseh krajevnih 
skupnosti in pa gospodarskih pano
gah, katerim dajemo v občini priori
teto in so pomembne z a naš nadaljnji 
gospodarski razvoj ter družbenoe
konomski položaj občanov. Del svo
jega uvodnika je namenil zaposlo
vanju in dohodkovnim odnosom v 
občini in izrazil nujnost prehajanja na 
nove proizvodne usmeritve, kar še 
posebno velja za LIKO in IUV, ki sta 
tudi močno izvozno usmerjena. 
Potem je odgovarjal na vprašanja 
mladih in opozoril, da sta le maksi
malna angažiranost nas vseh in do
sledna odgovornost na vseh področ
jih dela v gospodarstvu, porok za 
naše nadaljnje uspehe in dobro vo
denje gospodarske politike. 

Tone Turk, ravnatelj osnovne šole 
Ivan Cankar je podal informacijo o 
usmerjenem izobraževanju. Pose
ben poudarek je dal usmerjenemu 
izobraževanju kot faktorju pri nadalj
nji krepitvi in razvoju naših samou
pravnih socialističnih odnosov ter te
snem sodelovanju vseh udeležen
cev v procesu nove oblike šolstva, 
od načrtovanja kadrov in izvajanju 
izobraževanja, do praktičnega 
usposabljanja in usmerjanja na de
lovnem mestu. Razgrnil tudi celo ko
pico težav, ki so se pojavile že v pri
pravljalnem obdobju usmerjenega 
šolstva in jih navadno povzroča 
siaba kadrovska politika ali pa nego
tovost pri dolgoročnem planiranju 
kadrov v združenem delu. Dejal je, 
da se bo sistem usmerjenega izo
braževanja stalno dopolnjeval in če" 
nastopijo določene težave, ne 
smemo takoj obsojati novega siste-

. ma, kajti nastale težave so navadno 
subjektivnega značaja. 

O družbenih organizacijah in druš
tvih je slušateljem mladinske poli
tične šole spregovoril Mladen Su-
mina sekretar OK SZDL Vrhnika, ki 
je na kratko orisal njihovo zgodovino 

Pionirji 
smo 

praznovali 
Vsako leto 29. septembra 

imamo slovenski pionirji svoj 
praznik. Borovniški pionirji 
smo ga letos še posebno lepo 
praznovali. 

Zjutraj smo se zbrali pred šolo. 
Imeli smo pionirsko konferenco. 
Stari odbor P O je poročal o delu 
v preteklem šolskem letu in nas 
seznanil z razultati letošnjih voli
tev. Nato so mesta zasedli no
voizvoljeni člani. Tajnik je pre
bral načrt dela z a novo šolsko 
leto. Med drugim bomo pomagali 
ostarelim, imeli bomo zbiralne 
akcije, sodelovali bomo pri JPI , 
Vesel i šoli, Veselem toboganu, 
skrbeli bomo z a partizanske 
grobove 

Po končani konferenci smo se 
odpravili na T V 1 7 . Pot je bila kar 
dolga. »Kurirska norma«, so 
nam rekli borci, ko smo prispeli 
do postojanke. Nekaj časa smo 
imeli prosto, potem pa so nam 
nekdanji borci in kurirji pripove
dovali o svojih dogodivščinah. 
Všeč nam je bilo, da so govorili 
po domače in preprosto. Večkrat 
smo se jim tudi od srca nasmeja
li. 
. Preden smo se vrnili, smo si v 
baraki odjedali razstavljene 
predmete in se vpisali v spomin
sko knjigo. 

Mojca Zore, 6. a. 
Lit.-nov. krožek 

Oš Borovnica 

in razvoj. V našem družbenopolitič
nem sistemu igrajo družbene orga
nizacije in društva pomemfno vlogo, 
ljudje se srečujejo in sodelujejo med 
seboj, pridobivajo nova znanja in iz
kušnje, vključevanje v družbene or
ganizacije in društva pa omogoča 
tudi smotrno izkoriščanje prostega 
časa vsakega posameznika. Več 
pozornosti bi morali posvečati pove
zovanju DO-D z družbenopolitičnimi 
organizacijami, toda prav tu se po
javljajo problemi, ker se ne znamo 
dovolj ustrezno organizirati, nakar se 
znotraj DO-D največkrat pojavjo še 
primeri nedemokratičnosti in samo
volje posameznikov. »Spričo tega 
moramo že omenjeno sodelovanje 
bolj podkrepiti ter dosledno usklaje
vati interese v okviru SZDL, kar 
omogoča premagovanje nastajajo
čih težav in vodi še k popolnejši ak
tivnosti članstva,« je ob koncu dejal 
Mladen Sum ina. 

Za zaključek drugega dne mladin
ske politične šole je slušateljem 
spregovorila Tatjana Krašovec, 
predstavnica RK ZSMS, predsed
nica komisije za mednarodne odno
se, zato je tudi pogovor tekel v tej 
smeri — v smeri mednarodnih odno
sov. Tovarišica Krašovčeva je za
čela z zunanje političnimi dogajanji, 
ko je najprej pripovedovala o Iran-
sko-lraškem sporu in omenila 
naše poglede na spore v tem delu 
sveta. Nekoliko dlje se je zadržala ob 
dogodkih na Poljskem in vzrokih, ki 
so pripeljali do nam znanih nemirov v 
tej državi. Nadalje je v svojem uvod
nem referatu omenila naše sosede, 
se pravi države, s katerimi mejimo, 
ter omenila naše odnose z njimi. 
Mladi so pokazali zelo veliko zani
manja za mednarodno politiko in od
nose z nam sosednjimi državami, 
zato je bil razgovor s Tatjano Krašo
vec še toliko zanimivejši in izčrpnej-
ši. 

Zadnji dan mladinske politične 
šole je mladim spregovorila Valči Fe-
ferjeva iz Občinskega odbora ZZB 
NOV. Njeno predavanje je bilo osre
dotočeno na obujanje revolucionar
nih tradicij narodnoosvobodilne 
borbe v naši občini. Naloga in dolž
nost mladih je, da ohranjajo tradicije 
naše veličastne revolucije, da jo 
bodo pravilno razumeli in znali ceniti 
tudi prihodnji rodovi. Glavna naloga 
ni samo odkrivanje obeležij in spo
minskih plošč, ampak je potrebno 
začeti organizirano zbirati podatke in 
dokumentacijo, ki jo moramo na 
Vrhniki zbrati še precej, precej stvari 
je še neraziskanih, medtem ko se 
vrste ZZB vse bolj krčijo. Mladi mo
rajo poskrbeti, da se izročilo naše re
volucije ne bo pozabilo, da se bomo 
na vsakem koraku borili za Titove 
ideale in da bomo znali ceniti in 
ohraniti v spominu tudi vse tisto, kar 
so Vrhničani v letih okupacije prispe
vali k zmagi naše narodnoosvobo
dilne vojske, tega pa ni malo. To je 
poudarila in pozvala mlade, da vse te 
pridobitve in ideale s ponosom bra
nijo in zastopajo na vsakem koraku 
in ob vskem času. 

Zadnji je na mladinski politični šoli 
spregovoril slušateljem Jože Prvin-
šek, načelnik štaba za teritorialno 
obrambo, ki je povedal nekaj o 
splošnem ljudskem odporu in druž
beni samozaščiti v občini ter taktiki in 
opremljenosti naše armade. Neko
liko podrobneje je spregovoril o po
membnosti akcije »Nič nas ne sme 
presenetiti« in o vključevanju mladih 
v to akcijo, prisotne pa je še posebej 
zanimala številčnost, moč in tehnika 
oborožitve naše armade. Ob tem je 
opozoril, da je naše najmočnejše 
orožje zavest in da jo kljub najmo
dernejši tehniki orožja ni čez silo na
roda. Vsekakor je to velikega po
mena tudi za nadaljnjo krepitev in ra
zvijanje našega splošnega ljud
skega odpora in družbene samo
zaščite. 

Po končani mladinski politični 
šoli so bili vsi slušatelji zadovolj
ni: enim je prinesla več, drugim 
malo manj, vsem pa vsaj toliko, da 
lahko na teh temeljih in izkušnjah 
začnejo graditi v svojih osnovnih 
sredinah. Tudi pesem »DružeTIto, 
mi ti se kunemo«, ki so jo mladi 
slušatelji na koncu skupaj zapeli, 
to od njih zahteva oziroma jih za 
angažirano delo v njihovih sredi
nah zadolžuje. 

F. TRŠAR 

Vtisi 
mladih 

z 
mladinske 
politične 

šole 
Po končani mladinski politični 

šoli na Vrhniki smo se pogovarjali 
z mladimi slušatelji, ki so se kar 
najbolj pohvalno izrekli o organi
zaciji same šole, izbranih temah 
in predavateljih, zato lahko samo 
upamo in si. želimo, da bodo pri
dobljene izkušnje in znanje takoj 
začeli prenašati v svoje osnovne 
sredine, v sredine, kjer delajo in 
živijo. Takole so povedali: 

HROVATIN Ciril — Borovnica: 
Prvič sodelujem na taki šoli in 
izbrane teme me zaradi aktual
nosti in zanimivosti resnično pre
senečajo, saj boljših že ne bi 
mogli izbrati. Predavatelji so bili 
dobri, posebno pa sem zadovo
ljen z obliko dela te šole, kajti vsi 
smo se lahko vključili v diskusijo 
in vsak je lahko izvedel, kar ga je 
zanimalo. Morda smo nekatere 
probleme tudi malce posplošeno 
premleli, no, kakorkoli že, pridob
ljeno znanje moramo prenesti v 
svoje osnovne sredine in si z njim 
pomagati pri nadaljnjem delu. 
Tudi izvenšolsko življenje je bilo 
zanimivo, lahko bi se le malo 
bolje spoznali med seboj. Tak 
način usposabljanja mladih bo 
potrebno vzpodbujati tudi v bo-
doč@ 

DOBROVOLJC Marinka — 
Verd: Menim, da je politična šola 
dosegla svoja namen, da smo 
mladi spoznali marsikaj novega 
in se soočili s konkretnimi pro
blemi v naši občini, ki so tudi naši 
problemi. Teme so bile pametno 
izbrane, še posebej zanimiva se 
mi je zdela diskusija okrog 
usmerjenega izobraževanja. Vsi, 
ki so nam podajali snov, so bili na 
visokem nivoju, kar nam je bilo 
nerazumljivega, pa smo se lahko 
pogovorili v skupni diskusiji, kar 
je dalo pravo vrednoto tej šoli. Vsi 
udeleženci smo nedvomno dobili 
precej podlage za naše nadaljnje 
delo v OO ZSMS, zato mislim, da 
bi se take in podobne oblike poli
tičnega izobraževanja mladih v 
naši občini lahko večkrat organi
zirale. 

ČERIN Janez — Borovnica: S 
temami in načinom oziroma 
obliko šole sem v celoti zadovo
ljen. Od prizadevnih predavate
ljev sem izvedel resnično tisto, 
kar me je zanimalo. Šola je še 
precej koristila mladim, ki nimajo 
dovolj izkušenj in prakse, piko na 
i pa je pristavila brezhibna orga
nizacija. Tudi udeležba je bila 
dobra in to je še kako pomembno 
za našo mladinsko organizacijo, 
ki Ji manjka predvsem idejnopoli-
tičnega usposabljanja aktivistov. 
Naša naloga je, da po osnovnih 
sredinah in šolah formiramo 
marksistične krožke, ki morajo 
postati samo podaljšana roka po
litične šole in podobnih načinov 
usposabljanja mladih za idejno 
politično delo. 

ALBREHT Minka — Zaplana: 
Politične šole se udeležujem 
prvič. Mislim, da je bila dobro or
ganizirana, kar dokazuje tudi 
polnoštevilna udeležba. Teme so 
bile odlično izbrane, ker so 
obravnavale aktualna vprašanja, 
še posebno zanimivo pa je to, da 
smo se v razprave lahko vključili 
tudi mladi udeleženci šole. Poli
tična šola je bila tematsko dobro 
zastavljena, saj sem na njej izve
dela veliko novih stvari, o katerih 
nisem poprej še nikoli slišala. Mi
slim, da mi bo novo znanje veliko 
koristilo pri nadaljnjem delu v OO 
ZSMS, obenem pa pozdravljam 
tako obliko usposabljanja in že
lim, da bi se takih šol v občini 
organiziralo v bodoče še več. 

F. T. 

Mladi 
akterj 
druž 

V svojih akcijskih de* "J 
smo si mladi v vrhniški ob a l ( 

dali kot eno od osnovni °8 
idejno politično izobrd 
Takšno usmeritev smo Ud 
na nedavni programsti |fc 
renči, kjer je poleg ostale ^ 
tičnem poročilu o delov n 

ZSMS ugotovljeno, da s^ . 
v naši občini premalo /flC ' 
oz. nekje sploh ne vkljut ** 
tualne družbenopolitit1 

godke v občini in da s^i 
ukvarjamo s posamezni 
resnimi aktivnostmi ko% 
cimo šport, delovne al 
bava ipd. Da bi presi 
matizem in enostranski 
nje v naših vrstah in 
enakopraven delež v 
političnega sistema v 
tako postali akterji te dl 
pa samo »opazovalci 
idejno politično in akciji, 
sabljanje, ki naj nas vi 
oboroži in idejno pogl* 
za samoupravne soj 
odnose, ki tudi danei 
kot nas je pogosto opoi 
Tito. 

Odgovornost in pri; 
mladih aktivistov iz O1 

vsekakor dokazana s 
vilno udeležbo in akti* 
ležbo v razpravah 
obravnavanih temah. 71 
juje tudi potrebo po 
izobraževanju in narek} 
skrb za idepo in akciji 
sobljenost mladega čb' 
davateljski aktiv, ki so 
Ijali odgovorni družbeno 8 

delavci v občini, je v 
vplival na več kot uspe*** 0 ' 
ljuček šole in tako tudi'*r$\ 
pomen ZSMS v n a s e l j e . 
nem sistemu ter pokat Sarr 
mero odgovornosti <#jHac 

generacije, zavedajoč 
prihodnost odvisna 06 ^ 
generacije, ki raste. Ta j * 
cija samo odsev družb *^ 
zmer v okolju, kjer le-tl • l r 'S 
živi. Vendar pa žal tako I »Vo. 
osnovnih sredinah. AW«Vo 
se dogaja, da se s prstO to ] 
»Glej, »kakšni« so »<jj § 
»Potem pa, ko kaj pof^o , 
recimo ob delovni akciju § 
vsemogoče zahteve. _ e< 

odnos vsekakor ne izpnf,^ 
govornosti ostalih subje'^ 
do mladih in jim tudi ne I 
enakopravnega status* lirnj 
sredini. Težave se /raiMalij 
obravnavi aktualnih vpn pfo 
si bo v KS ali OZD, H ^ 
mladih tudi povabijo r» 
stanek kot da ne obstoji - J 1 ' 
želijo slišati stališča 0<J,W 
kaj šele da bi se to stali' "na. 
tehtalo in nanj odgovorh^r 

S tem ne želim priz*?^ 
din, kjer uspešno in $ko; 
pravno sodelujejo, niti i Ka.p 
deve posploševati, na^krî . 
pisanja je, da si vsi, ki vs0| 
KS, OZD in družbenih 0 ^ °] 

cijah zastavijo kritično i •. s' 
sami sebi in da v nad® [*s' 
neje vključujejo mlade' P°k 
tualne dogodke da<\ n0v 
časa ter se tako zavejo i Prei 
govornosti do mlade g& flon 

Prepričan sem, da si* VQ • 
globoko v sebi prežeti t njju 
tov. Tita in da smo pn) j i 
delati in spreminjati o, I 
ekonomske odnose nt ^ 
samoupravnega sociat' 
enakopravni vlogi § I 
družbenopolitičnem 
Zato so v sedanjem 
naše naloge enake z " 
ostalih družbenopolitiin 
nizacij to pa je politika 
no-ekonomske stabilii11 
zajema celotno verigo 
pravnega povezovanji I 
zato se moramo v lazi I 
temeljev planov in plan0 

slednje srednjeročno 
1981-1985 aktivno 
razprave in prispevati 
k pravočasni izdelavi 
membnih dokumentom 
zelo pomembna naloS1 

uresničevanje zakona | 
jenem izobraževanju in 
ramo skupaj z ostalimi 
nopolitičnimi organizad 
ločno vztrajati na zag# 
pogojev kot so: progi* 
vezna praksa, mentorje\ 
ipd. i 

Naj svoj prispevek in 
z naslednjo mislijo: I 

Človek ne more biti s*| 
če ne ve, kaj se okoli nt 
gaja in Še manj odgof 
samega sebe in svojin 
cev, zato se mora sleh^ 
dati, da samo opazki 
ugotavljanje pomanjklf 
naši družbi brez aktivi* 
spevka ni sprejemljivo 
samoupravni socialis0 
in sploh za obstoj svol} 
človeka. Nujno je torej 
Ijeno znanje in izkušnji 
ske politične šole uporab 
vsakodnevni praksi, W 
tega je cilj uničen. J 

BOJAN S<> 
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JjBNG - iskanje novega gledališkega izraza 
1 -j "ssnica je, da človek s svo-
^ / , n delom preoblikuje, prede
lava In bogati lastno zgodo-
dok, "J0-—zgodovino svoje vrste, 
if/oii 8ko se tudi zgodovina umet-
jvflj »Mi (umetnost sama!?) Iz
bral aie za zgodovino človeka. 
mi "c" gledališče. Toda gleda
te/' M ' 6 t U d i " U Z i j a ' k a k ° r ' e 

,lo\i 2'vljenje temeljni princip 
'a št ! r ezultat človeškega proi-
j/rt *Jianja. Človeške vrste — 
'iui%L v r s t e - V e | i a morda tudi 
mi **ar za zgodovino, da umet-
i si K>at ustvarja človeka? Fanta-
>zm 
koti 

Jože ValentiČ 

1 n a M i s e l ! Gledal išče proi -
g ^ l a č loveško v rs to? V s a -
•a *9a od nas. Našo vrs to. Živ-

gi ' 8 c e je živl jenje. Gledal išče je 
no- a *taio iz obredov • r i tuala, v 
^ » d a v n i n i . Ri tual je proi 
z v o d n j a s m i s l a č loveške 
1 n- S t e " J e n J e n ° samozaveda 

nji . T G , « l a « 4 c e je kot ritual 
do n? 0 zavedanje vrste. J e 
6 s J ^ ' n prisvajanja sveta in po-
od f^eznikov v njem. G r o b o in 
Ta '^obzirno. Svobodo na 
iib> J*cun nesvobodnih osebkov 

(S Osvajanja. Nas samih. Naša 
fjfc 0 4 , 8 n a r a c u n n a * e n e -
; X ° b o d e - Svoboda nujnosti. 
$ °Je samozavedanje. 
"0t,jj Sale leto dni je od takrat, ko se 

z množico plakatov najavilo 
, wečno novo gledališče. Plakati 
onffl k sodelovanju vabili vse 
/ ,05oh • e ' k i i ' h z a n i m a gledališče, 
<8r. D liubljali so nekaj novega, z a -
irfrt i v e 9 a J e S r e č n o novo gle
d a l i š č e te obljube izpolnilo? Kaj 

*avzaprav želijo ti mladi, kak-
je njihov cilj? Kakšen je re-

•oji, u |tat, ko potegnemo črto pod to 
)0,rjyo leto delovanja skupine, ki 
0''!pa okoli 40 boli ali mani stalnih okoli 40 bolj ali manj stalnih 

n ° v . Tri gledališke predstave, 
Isk a ' P o e z ' i e i e popotnik 
L K °z i atomski vek, radijska igra 
' i a PlJa , almanah poezije Bela 
Jj'Zantema, sodelovanje na 

iL? 6h proslavah v občini in še kaj 
P j ' s e našlo. Od 6. do 11. oktobra 

a ^kupina del te svoje dejavnosti 
Pokazala na Tednu Srečnega 

7 o e 9 a gledališča, pokazala 
^edvsem sebi in svojim kole-
^ 0 m - , saji večine Vrhničanov, kdo 
* zakaj, to, kar delajo mladi iz 
iihove sredine, ne zanima. P a 

^ bili večeri, ki so jih pripravili, 

nekaj so jih izpolnili tudi gostje, 
prav zanimivi in prav tako tudi 
pogovor, ki je potekal pred z a 
četkom prireditev. 

V preteklih letih so gledališke 
skupine na Vrhniki delale s po
klicnimi režiserji. Pri Srečnem 
novem gledališču delate kot re
žiserji sami člani skupine, ama
terji. Zakaj tako? 

Jože Valentič: Ko smo se zbi
rali, smo se dogovorili, da bomo 
sami vodili skupino. Počutili smo 
se dovolj sposobni in želeli smo 
si svojih lastnih ustvarjalnih 
možnosti, lastnega ustvarjal
nega procesa. Ko je pričelo z 
delom amatersko gledališče 
Argos, smo se na Z K O dogovori
li, da naj bi naprej, ker ni bilo do
mačih režiserjev, povabili po
klicne režiserje, ki naj bi vodili 
skupine in jih usmerjali, ob pri
pravi predstave pa naj bi stro
kovno vodili tudi tisti, ki bi poz
neje sami želeli režirati in delati. 
Vendar to ni bil pravi način. Ti re
žiserji so nato iz leta v leto posta
vili le eno predstavo, ki naj bi bila 
spektakel, vsa sredstva so se 
stekla v to predstavo, vsi tisti 
domači entuziasti, ki so želeli de
lati, pa so bili nekoliko odrinjeni 
na strah. 

Ko se je skupina oblikovala, 
ste si razdelili tudi zadolžitve. Eni 
so predvsem igralci, drugi reži
serji, tretji so v tehnični skupini. 
Brane, ti se ukvarjaš z lučmi. Od 
kod ti potrebno znanje? 

Brane Žilavec: Nekaj imam 
izobrazbe, imam-tehnično elek-
tro šolo, nekaj pa je talent. 

Ti je všeč delo v skupini? 
Brane: Všeč mi je, ker tukaj 

srečam ljudi, s katerimi imamo 
podobne poglede, nazore, želje, 
ker smo prijatelji. Če skupino 
veže tudi prijateljstvo, ne samo 
skupno delo, ima več možnosti, 
da obstane. Jože me je pripeljal 
k amaterskemu gledališču 
Argos, ko je še obstajalo. Želel 
sem delati in tukaj se mi je ponu
dila priložnost. 

Marja Slavec: V skupini sode
lujem kot igralka, pa tudi pri dru
gih stvareh. Prišla sem, ker 
imamo mnogo prostega časa. 
Nisem upala, da bom postala 
igralka ali kaj podobnega, ven
dar me gledališče zdaj zanima 
bolj kakor prej. Drugače gledam 
na gledališke predstave, tudi 
druge, ker vem, kako nastaja 
predstava, kaj vse je treba vložiti 
vanjo. Poleg tega ti gledališče da 
veliko tudi za samo življenje. 
Znebiš se strahu, nervoze pred 
drugimi ljudmi, lažje vzpostaviš 
kontakt. Ni naš namen, da bi iz 
mladih naredili igralce, temveč 
vsaj dobre gledalce gledaliških 
del, ki bi znali ločiti dobro od sla
bega, ki bi znali razumeti gleda
lišče. 

SNG je priložnost, da se sre
čamo na isti valovni dolžini. SNG-
jevci z željo po ustvarjanju v svojo 
sredo vabimo velike duhove gle
dališča kot so: Freytag, Meier-
hald, Stanislavski, Artaud, Brecht, 

Smešno; rekli smo, da gremo na beg. Ne kdaj, ne kako in 
tam, samo ta ali oni je šel na beg. Pod kožo se vrine spozna
nje, da je možno, čeravno trenutno najti rešitev. Vsakdo, ki se 
/e ponoči trepetajoč oblačil, koval prazne načrte, je občutil 
slast, vero, da se spreminjajo dogodki in on sam. 

Lokomotive brze v noč, na morjih barke, na širnih planjavah 
tova metulj srebrnih kril. Srečen je, veter ga nosi sem in tja, ne
vidna roka se z njim poigrava — vendar je srečen, ker leti. 

Bežali smo pred enakimi jutri, pred izrabljenimi igricami, 
pred spoznanjem, da bivanje za nekatere pomeni večno za
čudenje in grozo. 

Prišel je ponoči k meni, me prebudil in zaupno prišepnil: 
nZdaj grem, videl boš, da me ne ujamejo več, drži se!« 

Napol v spancusem nekajzamrmral. Drugo jutro smo vide
li, da Igorja ni več, nič neobičajnega se nam ni zdelo. Pač je 
šel na beg. Dnevi so tekli, fantje so se vračali, sklonjenih glav, 
drugi spet razigrani, kakorkoli, vračali so se. Igorja ni bilo, leto, 
dve. Odšel je na dolgo, dolgo potovanje. 

Včeraj, mislim, da je bilo včeraj, je pod oknom bloka stal 
fant, kratko postrižen in je boječe mežikal proti temi. Ne vem, 
kaj mi je bilo, da sem ga vprašal: 

»Si mogoče na begu?« 
Presenečeno je pogledal, se obrnil in odšel v noč. 

— Tekst Franja Frančiča, ki ga je komisija predlagala za 
sodelovanje na republiškem srečanju literatov začetnikov. 

Beckett in druge naše (življenj
ske) probleme s starši, v šoli, v de
lovni organizaciji, probleme s 
samim seboj, naše ideje in fanta
zije. 

Ob svojem času je Ivan Cankar 
dejal: »Raj ni moj dom, pot je moj 
dom!« 

SNG ne bo delal gromozanskih 
prevratov, velikih revolucij. Tudi 
nima vzgojno pedagoškega smo
tra. Kdor se vidi v distanci (v ra
zliki do samega sebe), se spreme
ni. Prisvajanje ali proizvodnja sta 
obojestranska, za posameznike v 
SNG, za SNG kolektiv in družbo. 

NJko Nikolčič 

SNG s čuti ustvarja Čute, nove, 
idejne In duhovne asociacije. 
Njegovi proizvodi so novi ljudje. 
Bogati ljudje, bogata vrsta. Je 
morda tudi to iluzija? V pohodu v 
neznano, novo SNG računa na 
iskanje novih oblik komunicira
nja, izražanja, iluzij, podvojenih, 
potrojenih Iluzij. 

»Pa čeprav te) poti ni nikoli 
konca,.« kot pravi Ivan Cankar. 

Amaterizem v gledališču je lahko 
zelo raznolik. Lahko gre za tardicio-
nalno uprizarjanje nekih manji za
htevnih gledaliških tekstov, lahko gre 
za iskanje nekega novega gledali
škega izraza. Niko Nikolčič je v svo
jem predavanju, ki ga je namenil 
vsem, ki se amatersko ukvarjajo z 
gledališčem, ločil dva načina: »igarti 
se gledališče« in »igrati v gledališ
ču«. Kam spada Srečno novo gle
dališče? 

Jože: Naše gledališče se je že od 
vsega začetka odločilo za iskanje, 
ne za nek totalen eksperiment, tem-

DAN SONCA, TI 
PA IZGINJAŠ 
RJAVO 
Še vedno nosiš to, 
kot takrat, 
tisti dan, 
ko si stopil rjavo 
v moj svet. 
Zdaj, ko je tak čas, 
da stebrički kostanjev so razprti, 
zdaj, odšel boš rjavo. 

Kaj naj storim, da boš ostal? 
Ko so taki dnevi, ko mi je žal 
za vsak list, za vsak cvet, 
ki se razpre brez mene. 

Taki dnevi, 
da diši španski bezeg, 
poglej, saj nisva preštela 
vseh tulipanov, rdečih tulipanov. 
In vse to cvetje in vse te trave..-. 

Neskončni beton, 
sivi pločnik povsod, 
še v meni. 

Naj grem s teboj zelene trave 
štet, 
naj grem, ko je zdaj, ko je tak čas, 
da stebrički kostanjev so razprti, 
ko je tak čas, da šmarnice 
bodo same, same, same... 

Slavica Petrovič 

več iskanje novega gledališkega 
izraza. Zdelo se nam je, da amater
sko gledališko gibanje daje ustvar
jalcem možnosti za to, ker ni vezano 
na repertoar, nima obveznosti, ki bi 
skupino časovno vezale. Lahko se 
preda res dolgotrajnemu študij
skemu delu ob predstavi, ki jo pri
pravlja. Radi pa bi gledališče tudi čim 
bolj približali občinstvu, zato s pred
stavami mnogo gostujemo, vendar 
ne v institucijah, temveč igramo na 
prostem ali v prostorih, ki niso na
menjeni gledališkim predstavam. 
Tako želimo razbijati preteklo pred
stavo, da mora biti gledališče ustvar
jeno ravno na odru. 

Niko Nikolčič: Srečno novo gleda
lišče je pred letom pričelo s svojim 
delom na zelo agresiven način, vsaj 
ljudje so govorili tako. Niso bili vajeni 
na to, da se neko amatersko gleda
lišče pojavi na tak način, z vsemi 
temi happeningi in množično pro
dukcijo. V gledališču smo razmišljali, 
od kod ta agresivnost, ki seje najprej 
niti sami nismo zavedali Ugotovili 
smo, da je bilo dosedanje ljubiteljsko 
gibanje na področju gledališča vse 
preveč mlahavo, zaprto samo vase 
in usmerjeno le na določen krog ob
činstva. Ko ljudje gledajo amaterske 
predstave, jih ne gledajo v celoti, 
tdmveč gledajo ljudi, ki jih poznajo. 
Nam pa to ni všeč. Hočemo, da ljudje 
gledajo predstavo v celoti Da smo 
agresivni, smo ugotovili šele pozne
je, ko so nam to očitali, vendar mi
slim, da je to dobro, čeprav smo na ta 
način izgubili tisto publiko, ki je ho
dila gledat sosede na odru. 

Iz istih pobud, vendar zavestno, 
smo se odločili za to, kar imenujemo 
ateističen teater. Vemo, da ljudje 
gledajo gledališko predstavo kot ilu
zijo, vse, kar se na odru dogaja, ni 
res, ne razmišljajo pa o tem. da je 
gledališče tudi nekaj resničnega, živ 
ustvarjalni organizem. VIDA CURK 

Slovesnost ob 20-letnici 
bralnih značk 

Letos praznujemo 20-letnico tekmovanja z a bralne značke. 
17. septembra je bila v Cankarjevem domu v Ljubljani posebna 
slovesnost. Tam smo se zbrali učenci—značkarji in mentorji iz 
cele Slovenije. Iz šol občine Vrhnika smo bili izbrani štirje z a 
stopniki. 

Uvodno besedo je imel tov. Miloš Mikeln. Govoril je o začet
kih tekmovanj za bralne značke. Z a njim je prevzel besedo 
predsednik Zveze bralnih značk Slovenije profesor Jože 
Zupan. Povedal je nekaj lepih besed o knjigi, naši vsakdanji 
spremljevalki. Gost na slovesnosti je bil tudi pesnik Tone Pav
ček. Spregovoril je kot predsednik društva slovenskih književ
nikov. Mladinska knjiga je v imenu mladih bralcev izročila priz
nanja avtorjem besedil in ilustratorjem knjig in slikanic. Zveza 
prijateljev mladine pa je podelila posebni plaketi pobudnikoma 
tekmovanja z a bralne značke Stanku Kotniku in pokojnemu 
Leopoldu Suhadolčanu. Program sta popestrili folklorna sku
pina iz Raven in baletna skupina iz Pirana. Z odlomki iz Bevko
vih 'del so igralci iz Horjula zaključili prireditev. 

Velika udeležba prijateljev knjige je odkazala, da je le-ta vse 
bolj priljubljena med jnladimi. Tekmovanje za bralno značko 
namene razširja samo znanja, ampak nam je tudi v zado
voljstvo in razvedrilo. 

Z V E Z D A N A ANTONjJEVIČ, 6. B 
LIT.-NOV. KROŽEK 

OŠ B O R O V N I C A 

FILMSKO GLEDALIŠČE Z V E Z E KULTURNIH 
ORGANIZACIJ VRHNIKA 

Program za mesec D E C E M B E R 1980 • 
s 

Jugoslovanski film Ci. Paskaljevića — »Posebni tretman« 
— C A N N E S 80 
- - P U 1 J S 0 
Ameriški film — »TV M R E Ž A « 
Prancoski film »DISKRETNI Š A R M B U R Ž O A Z I J E « — Fi lm L U I S 
Bunuela 

Konec oktobra je bilo v Cankarjevi knjižnici 9. srečanje pesnikov In pisateljev z ljubljanskega po
dročja, tokrat prvič na Vrhniki. Na razpis je prispelo devetnajst tekstov in tričlanska žirija, ki so jo 
sestavljali Vida Curk, Dragica Anastasov in Brane Grabeljšek, je v ožji izbor Izbrala 7 prispevkov, ki 
so jih v zaokroženem izboru predstavili člani dramske skupine SNG iz Vrhnike. Vsem udeležen
cem so predstavniki ZKO izročili knjigo našega pisatelja Karla Grabeljška »Učiteljica«, ki je ne
davno izšla. Mod avtorji z najboljšimi teksti je tudi Vrhničanka Slavica Petrovič. 

FOTO: M. BOVČIČ 

NOVOSTI V CANKARJEVI KNJIŽNICI 

Slavica Petrovič 

S T R O K O V N E KNJIGE 

Barlovv C : The third world 
Bertoncelj I.: Predavanje in govorništvo 
Boje E.: Pregovori in reki na Slovenskem 
Broz J. : Splošna ljudska obramba in družbena samo
zaščita 
Cerkno 
Cibic B.: Znižujmo visok krvni pritisk 
Crna gora 
Davies H.: Beatli 
Dedijer V.: Novi prilozi za biografiju J. Broza Tita 
Delitev po delu 
Državna uprava 
Fortič B.: Pljučni rak na koncu cigarete 
Fortič B.: Uživanje tobaka — naslada in zlo 
Jugoslovanska glasbena dela 
Kardelj E.: Zveza komunistov Jugoslavije 
Karlson P.: Biokemija 
Kašanin M.: Žiča 
Kidrič F.: Prešernov album 
Krajevni leksikon Slovenije IV 
Ljudstva sveta. VI 
Messner J. : Kartner Heimatbuch 
Mlada generacija v boju za nadaljnji razvoj 
Na vrh sveta 
Ocvirk A.: Evropski verzni sistem in slov. verz 
Pahor M.: Bazovica 
Perat J. : Odločitev v puščavi 
Pri nas bomo zibali 
Priročnik za izdelavo srednjeročnih plandv O Z D go
spodarstva 
Radenovič P.: Praktikum iz opšte sociologije 
Samoupravljanje v združenem delu 
Sitar S.I Jurij Vega 
Stevanovič M.: Rekreativna nastava 
Šetinc F.: Po Titovi poti 
Tomšič V.: Ženska v razvoju soc. samoupravne Jugo
slavije 
Toplak L.: Osnove civilnega prava. II. 
Urejanje delavskih razmerij v pravilnikih 
Varstvo narave 
Varstvo spomenikov 
Zadravcc F.: 'Elementi slov. moderne književnosti 

L E P O S L O V J E 

Mladinsko: 
Arhar T.: Ogenjček 
Hofman B.: Ringo Star 
Suhodolčan L.: Pra Matija ali bučmari 
Vošnjak M.: Častna pionirska, tako je bilo 

Za odrasle: 
Ingolič A.: Moje pisateljevanje 
Jakopin G.: Veronika 
Levstik F.: Zbrano delo. XI 
Ravnikar-P. S.: Ko se je dan videl skozi noč 
Remec M.: Prepoznavanje 
Zidat P.: Odklonjeni človek 
Zupan V.: Komedija človeškega tkiva 
Fritz E.: Pesmi 
Gorše M.: Stiskalnica 
Kne M.: Ko bo s čudovito gladkim gibom 
Minatti J. : Pesmi 
Šalamun T.: Pesmi 
Zlobec C : Glas 

Čas smrti. I—IV 
Izgubljeni svet 

Igral je tudi sleparjem 
H.: Vse ima svojo ceno 

Prevodi: 
Čosič D. 
Doyle C 
Gion N.l 
Kirst H. 
Mrožek S.: Leteči slon 

V srbohrvaškem jeziku: 
Kapor M.: Od sedam do tri 
Lasič Ž.: Burduš 
Manojlovič L.: Bon-ton 
Manojlovič L. 
Manojlovič L. 
Manojlović L. 
Manojlovič L. 
Simmel J. M.: 
Stryjkowski J. 

Crveni meteor 
Meteor sa žutom mašnom 
Osmi patuljak 
Potkivacniea jaja 

Može i bez kavijara 
Krčma 

Werfel F.: kriv je ubijeni, ne ubiea 
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Kolesarska dirka po ulicah Vrhnike 
šD Partizan Vrhnika — kolesar

ska sekcija, je v nedeljo, 19.10.1980 
ob 10. uri dopoldne, priredila po vrh
niških ulicah kolesarske dirke. 

Sodelovalo je 42 tekmovalcev z 
Vrhnike, iz Ljubljane, Horjula, Lo
gatca in JLA, ki so bili razporejeni na 
— starostnih kategorij. 

Na startu so bili najštevilnejši pio
nirji. Veselje jih je bilo gledati, ko so 
se od začetka do konca dirke zagri
zeno borili za boljša mesta. 

Za dirko mladincev je bil značilen 
dvoboj med Simonom Arsičem in 
Leopoldom Kajičem ter zasledoval
cem Miranom Škarjencem. V tem 
vrstnem redu so tudi privozili na cilj. 

V članski dirki je takoj po startu po
tegnil predstavnik JLA, mladi Banja 
lučan Tomo Benkovič. Že je kazalo, 
da bo z lahkoto zmagal. Tedaj pa sta 
se v divji vožnji pognala za njim 
Oušan Ratkovič in Zoran Gale, ki sta 
se mu približevala in ga nekaj krogov 
pred ciljem ujela. V ciljnji ravnini pa je 
bil vendarle najhitrejši Benkovič. 

Pri mlajših veteranih so si naj
boljša mesta razdelili Franc Najdič, 
Miro Miklavčič in Gabriel Jelovšek. 

V dirki starejših veteranov (40—45 
let) je že na samem začetku z dobro 
vožnjo nekoliko potegnil Vrhničan 
Tines Suhadolnik, ki si tudi v nadalj
njem poteku dirke ni pustil odvzeti 
najboljšega mesta. Za drugo mesto 
sta se borila tekmovalca Horjula ' 
Franc Končan in Janez Gabrovšek. 
Z boljšo taktično vožnjo je Končan 
osvojil drugo mesto. 

V zadnji dirki veteranov je startal 
najstarejši 65-letni kolesar Milan Ži-
rovnik iz Ljubljane. Od samega 
starta je začel obračati pedale s tako 
hitrostjo, kot da noče priznati svoje 
starosti. Zmagal je z veliko prednost
jo. Za njim je pripeljal 48-letni Loga-
čan Jože Jerina. Tretje mesto pa je 
dosegla edina predstavnica žensk 
Meta Miklavčič iz Vrhnike, ki je ob 
burnem pozdravljanju gledalcev vo
zila dirko. S tem je prebila led in v pri
hodnje pričakujemo večji odziv 
žensk na takih in podobnih kolesar
skih dirkah. 

Trije prvourščeni iz vseh dirk so 
prejeli medalje. 

K uspešni organizaciji so prispe
vali tudi sodniki, predvsem pa inž. 

Tone Fefer, ki je dobro vodil celotno 
tekmovanje. 

» Zlato medaljo so podelili tudi ude
ležencu te dirke, lanskoletnemu in 
letošnjemu najtežjemu tekmovalcu 
in junaku Vršiča-Vrhničanu Pavlu 
Kovaču, ki mu za njegovo atraktivno 
vožnjo z 72 let starim dvokolesom 
veljajo naše čestitke. To pa tudi za
radi tega, ker kot mehanik neumorno 
popravlja dirkalna kolesa našim 
tekmovalcem. 

Da je ta kolesarski dan Vrhnike 
potekal v tako športnem vzdušju, je 
veliko pripomogla skupina mladih 
radioamaterjev Mladinskega kluba iz 
Vrhnike, ki je po zvočnikih sezna
njala gledalce o poteku dirk in zma
govalcih; vmes pa je za dobro po
čutje predvajala narodne pesmi, ki 
so odmevale po vrhniških ulicah. 

REZULTATI 

Pionirji od 10—14 tet 4 krogi 
1 mesto Marko Gale 5.39,1 
2. mesto Tomaž Krištof 5.40,0 
3. mesto Sandi Petkovšek 6,02,3 

Mladinci od 15—18 let 10 krogov 
1. mesto Simon Arsič 9.45,2 
2. mesto Leopold Korpič 9.45,3 
3. mesto Miran Skrjanc 10,07,0 

Člani od 18—35 let 10 krogov 
1. mesto Tomo Benkovič 8.56,0 
2. mesto Dušan Ratkovič 8,56,6 
3. mesto Zoran Gale 8.57,1 

Veterani — A od 35—40 lat 6 k rogov 
1. mesto Franc Najdič 5.33,2 
2. mesto Mro Miklavčič 5.38,4 
3. mesto Gabrijel Jetovsek 5.43,2 

Veterani— B od 40—45 let 4 krogi 
1. mesto Tiie Suhadolnik 5.59,0 
2. mesto Franc Končan 5.59,2 
3. mesto Janez Gabrovšek 6.00,0 

Veterani — C od 45—50 let 4 krogi 
1. mesto MlanŽirovnik 6.10,8 
2. mesto Jože Jerina 6.22,8 
3. mesto Meta Miklavčič 7.28,4 

S starta kolesarske dirke po ulicah Vrhnike. — Foto: M. Borčič 

Strelci začeli 
z rednim delom 

Z redno dejavnostjo je že začela vrhniška Strelska družina. V domu 
krajevne skupnosti imajo vsak torek od 18. do 20. ure in vsako nedeljo 
od 9. do 12. ure treninge. K sodelovanju vabijo vse, ki jih ta šport zani
ma. 

Pripravljajo pa se tudi na izvedbo občinskega ekipnega tekmovanja, 
ki bo 23. novembra v počastitev dneva republike. 21. decembra pa 
bodo organizirali občinsko prvenstvo za posameznike v streljanju z se
rijsko zračno puško v počastitev dneva JLA. 

Obveščajo, da bodo prijave za tekmovanji sprejemali še pol ure pred 
pričet kom. 

KAREL ŠTIRN 

Košarkarski turnir »Vrhnika 80« 
Košarkarski klub Vrhnfea Je 27. in 28.9. organiziral 

košarkarski turnir »Vrhnika 80«, ki naj bi postal tradi
cionalen s prehodnim pokalom. 

Prvi del turnirja je bil na vrsti v soboto, 27.9. Tadel je bil 
namenjen mladim košarkarjem in košarkaricam in hkrati 
priložnost za vrhniške košarkarske delavce, da pregleda
jo, v koliki meri lahko na te mlade ljudi računajo v prihod
njih selekcijah. 

Turnir so začeli mlajši pionirji z Vrhnike in iz Logatca. 
Po boljši igri v drugem polčasu so zmagali Vmničani, z 
rezultatom 23:15. Sledila je tekma med pionirkami Bo
rovnice in domačinkami. Slavile so vrstnice iz Borovnice z 

Predsednik KK Vrhnika podeljuje priznanja 
najboljšemu domačemu igralcu Miroslavu Biz
jaku. 
rezultatom 16:9. V kategoriji starejših pionirjev so Logat-
čani povsem nadigrali domačo vrsto s 47:27. Tudi kadeti-
nje Vrhnike so morale priznati premoč kadetinj iz Cerkni
ce, ki so zmagale z 48:35. V tekmi kadetov Vrhnike in 
Krašiega zidarja so povsem zasluženo slavili domači 
igralci, ki so svoje vrstnike iz Sežane premagali z rezulta
tom 87:64. Mladinci pa so visoko izgubili z mladinci iz Se
žane z 79:124, vendar je ekipa domačih mladincev na
stopila brez polovice igralcev, ki jih niso mogli nadomestiti 
mlajši in manj izkušeni kadeti. Zadnje srečanje med vete
rani Vrhnike in V. P. 5312 je odpadlo zaradi nenadne in 
nerazumljive odpovedi vojaške ekipe, prireditelj pa ni 
mogel v enem dnevu najti ustrezne ekipe, ki bi se lahko 
enakovredno kosala z vrhniškimi old bovsi Ogled filmov 
s košarkarsko tematiko in posnetkom profesionalne 
tekme med BOSTON CELTIC in CINCINNATI je gotovo 
pomenil višek prvega dela košarkarskega turnirja. 

V nedeljo, 28.9., pa je b i na vrsti turnir, na katerem so 
sodelovaje ekipe Vrhnike, Cerknice, Fructala in Libele — 

JESENSKI KROS 
Vsi učenci naše šole smo imeli kros na Dražici. To je vasica blizu Borovnice. 
Tovariš telesne vzgoje nam je najprej razložil, kako bomo tekli. Ogledali 

smo si progo. Speljana je bila v obliki črke U. iz Vsake skupine so tekle najprej 
deklice, nato še dečki. Dežurni učenci in tovarišice so poskrbeli, da je vse po
tekalo po pravilih. Na cilju so vsakemu povedali, kateri po vrsti je. Prvi trije iz 
vsake skupine so dobili diplome. 

Čez nekaj dni smo najboljši tekači odšli na občinsko prvenstvo na Vrhniko, 
kjer smo se dobro odrezali. 

ALENKA GABROVŠK, 5. B. 
« LIT.-NOV. KROŽEK 

Oš BOROVNICA 

Tekme 
balinarjev 

Na balinarskih igriščih 
društva upokojencev Vrh
nika je bilo v nedeljo, dne 
26. 10., dopoldne spet ži
vahno. Izvedle so se zak
ljučne tekme prvenstva 
Vrhnike za posameznike. 
Ostali so še 4 nepremagani 
tekmovalci od 32 nastopa
jočih, ki so se pomerili v 
dveh polfinalnih in dveh fi
nalnih tekmah. Vreme jim je 
bilo ta dan zelo naklonjeno. 

V jutranjih urah so prihiteli 
mladi in starejši balinarji, da so 
očistili in uredili balinarska igriš
ča, izobesili slovensko in vrhni
ško zastavo, kot se za tako tek
movanje spodobi. Iz vrst vrhni
ških balinarjev so se javili sodniki 
— amaterji: ki so vodili tekmova
nje. Medtem pa so prihajali ob
čani in posedli okrog tekmovalne 
arene. 

Kot prva sta začela tekmovati 
Vinko Laventič in Slavko Lajič, ki 
sta že v dosedanjih tekmah izlo
čila več kandidatov za visoke 
uvrstitve. To tekmo pa je dobil 
Laventič laže kot je bilo pričako
vati in se uvrstil v finalno borbo. 

Kot druga tekmovalca sta na
stopila Janez Krvina in Janez 
Malavašic. Obetala se je zani
miva borba. Prvi je prišel v vod
stvo Krvina, nato pa ga je Mala
vašic z dobro igro dohitel in še 
pustil za seboj za 3 točke ali 
punte, kot se temu reče. 

Prva polovica tekme je tako 
pripadala Malavašiču. Od tu 
naprej pa se je začela drama
tična borba za zmagovalca. Ko je 
videl Krvina, da mu zmaga že 
uhaja iz rok, se je v teh trenutkih 
izkazal pravega borca. Umiril je 
živce in tudi Malavašiča. Igral je 
preudarno in v težkih trenutkih 
igral najboljše. Izbijal je nasprot
nikove krogle iz igre in dosegel 
potrebne točke. Dohitel ga je v 
času, ko je Malavašiču bila po
trebna za zmago samo še 1 
točka. V zadnji igri pa je prvo 
kroglo igral najboljše in s tem 
zmagal. 

Tudi v finalni tekmi z Laventi-
čem za prvaka Vrhnike si Krvina 
Janez z dobro igro ni pustil odv
zeti najboljšega mesta in zmage. 

Za 3. mesto sta tekmovala 
premagana iz predhodnih iger 
Lajič in Malavašic. Slednji je tudi 
v tej igri pokazal svoje kvalitete. 

Naslov prvaka Vrhnike — zlato 
medaljo in aplavz gledalcev — je 
osvojil: Janez Krvina; srebrno 
medaljo si je priboril Vinko La
ventič, bronasto medaljo Janez 
Malavašic in četrto mesto in di
plomo pa Slavko Lajič. 

KAREL ŠTRIN 

Celje. Žreb je odločil, d a so se v prvi vrsti srečali na otvori
tveni tekmi Člani Vrhnike in Cerknice. Prvi polčas je pripa
del ekipi Vrhnike, kije povsem nadigrala ekipo Cerknice. 
Ta je bila okrepljena z bivšim članom Slovana iz Ljubljane 
207 cm visokim Božom Nelcem. V drugem polčasu je 
ekipa Cerknice postopoma zniževala razliko, dokler ni v 
zadnjih minutah povedla in kljub vsem naporom domačih 
igralcev zmagala z 69:68 in se tako uvrstila v finale. 

Drugo srečanje je bilo glavno presenečenje turnirja. 
Favorizirani igralci zveznega ligaša Libele so podcenje
vali ekipo Fructala iz Ajdovščine in tako klonili z rezulta
tom 105:95. V popoldanskem času so se srečali v malem 
finalu tako igralci Vrhnike in Libele. Kakovostna razlika je 
bila več kot očitna, to je bilo poigravanje mačke z miško. 
Celjani so zmagali kar s 123:73. V velikem finalu je bilo 
kakovostno razmerje podobno kot v malem. Fructal je s 
polovično močjo in zmlajšimi igralci premagal Cerknico z 
107:75. Tako je bil vrstni red članskega turnirja naslednji: 
prvo mesto je osvojila ekipa Fructala iz Ajdovščine in pre
jela v last prehodni pokal IU V. Drugo mesto si je priborila 
ekipa Cerknice, Iretje Libela in četrto domača ekipa. Naj
boljši igralec turnirja je bil Stane Premrl, član Fructala, 
najboljši strelec Mitja Muha, član Libele, najboljši domači 
igralec pa Miroslav Bizjak. Vsi našteti igralci so dobili po
kale, medalje in diplome. Slednje so dobile tudi vse na
stopajoče ekipe. 

Če ocenjujemo turnir» Vrhnika 80«, potem ne moremo 
mimo nekaj ugotovitev. Turnir je organizacijsko in košar
karsko uspel. Ugled košarki na Vrhniki se je s tako močno 
zasedbo na turnirju spet vrnil. Gledalci, v obeh dnevih se 
je tekmo ogledalo preko 2500 ljubiteljev te lepe igre, so 
ponovno dokazali, da zanimanje za košarko na Vrhniki ni 
zamrlo, kot bi morda kdo mislil. 

Nam, ki delamo tako ali drugače za vrhniško košarko, 
pa je turnir povedal še nekaj več. Pokazal nam je, da nas 
čaka še več dela kot v preteklosti. Razviti bo treba na
mreč mrežo po vsej Notranjski, da zberemo vse najbolj 
perspektivne igralce. V Borovnici se zida nova telovadni
ca, vemo pa, da je Borovnica vedno dajala vrhniški ko
šarki dobre igralce. Tudi priložnosti, ki nam jo ponuja v 
bližnji prihodnosti zgrajena osnovna šola v Dragomerju, 
ne smemo zanemariti. In končno — z velikim upanjem 
pričakujemo bližajočo se sezono, ko vrhniški člani po 
nekaj letih neigranja ponovno nastopajo vdrugi slovenski 
košarkarski ligi. Prepričan sem, da je realno pričakovati v 
nekaj sezonah vstop v prvo slovensko ligo, kar je največ, 
kar lahko doseže ta generacija igralcev. Potem lahko 
upamo, da vrhniška košarka ne bo zgolj statirala, kot sta-
tira že nekaj let, pač pa bo ponesla ime Vrhnike preko ob
činskih meja. 

MARJAN SEDEJ 

Alpski smučarji o delu 
v pretekli in o pripravah 

na novo sezono 
Sekcija za alpsko smučanje, ki 

je vključena v ŠD Partizan, je v 
pretekli sezoni nadaljevala delo s 
cicibanskimi in pionirskimi selek
cijami, začeto pred štirimi leti. 
Glede na dosežene rezultate v 
predhodni sezoni, smo si v 
obravnavani sezoni 1979-80 za
dali precej zahtevne naloge tako 
na področju kvalitete kot na po
dročju množičnosti ter vzgoje 
novih strokovnih in organizacij
skih kadrov. 

Najprej pogljemo dosežene 
rezultate pri delu z ob6nskimi se
lekcijami, ki vključujejo tudi tek
movalce iz Borovnice in Loga oz. 
Dragomerja, ki so sestavljene iz 
sledeSh kategorij tekmovalcev: 

Telmovalk 
tekmovalcev 

Starejše in mlajše mladinke 
in mladinci 8 
Starejše pionirke in pionirji 14 
Mlajše pionirke in pionirji 20 
Cicibanke in cicibani 23 

Skupaj 65 

Vsi omenjeni tekmovalci so 
sodelovali na petih medobčinskih 
tekmovanjih v okviru notranjske 
tekmovalne skupnosi, ki zajema 
tekmovalce iz občin Logatec, 
Cerknica, Postojna, Ilirska Bi
strica in seveda Vmnike. V okviru 
tega tekmovanja smo že drugo 
leto zapored kot ekipa premočno 
zmagali, pa tudi posamezniki so 
zasedli skoraj polovico najboljših 
mest v posameznih kategorijah 
in sicer. 

Cicibanke: 
1. Darja Mož ina, 5. Damjana Sveta 

Cicibani: 
1. Jernej Krašovec, 2. Janez 

Barbo, 3. Klemen Stojanovič, 
4. Mrko Gabrovšek, 5. Matjaž 

Sluga 

Mlajše pionirke: 
1. Barbara Verbič, 2. Barbara 

Barbo, 3. Regina Suhadolc, 5. Anita 
Ogrin 

Mlajši pionirji: 
1. Matjaž Baje, 2.Marko Rijavec, 4, 

Miha Rijavec, 

Starejši pionrji; 
1. Boris Brenčič, 4. Milan Ogrin 

Mlajši mladinci: 
3. Peter Petrovčič 

Starejše mladinke: 
3. Maja Baje, 4. Jana Ogrin 

Starejši mladinci: 
3. Milan Garafol, 5. Robi Sluga 

Ekipno: 
1. Vrhnika 2074 točk, 2. Postojna 

'1118 točk, 3. Snežnik 545 točk, 4 
Logatec 367 točk. 5. Pivka 139 točk 

Najboljši tekmovalci in tekmo
valke so sodelovali tudi na roga
ških in republiških tekmovanjih, 
kjer so kljub močni konkurenci in 
visokem nivoju slovenskega alp
skega smučanja uspeli tudi z 
uvrstitvami od desetega od dvaj
setega mesta. Tako so si pridobi i 
tudi ugodne jugotočke in si izbolj
šali možnosti za start vprihodnji 
sezoni. Tako imamo letos kar 
šest (6) tekmovalcev oz. tekmo
valk (lani le dve) z direktno pra
vico nastopa na vseh republiških 
tekmovanjih insicer: 

Jugo točk 

Vrhunski razred 
Brenčič Boris 151,16 
Garafol Darja 171,88 

Starejše pionirke 
Verbič Barbara 180,21 
Barbo Barbara 193,10 

Mlajša pionirka 
Suhadolc Regina 202,68 

Cicibanke 
Možina Darja 277,34 

Tudi še deset ostalih teki 
valcev in tekmovalk ima leti 
možnosti, da se prebijejo v oi 
njeno grupo najboljših, saj 
temi le malo zaostajajo. Ti 
nam je lani uspelo, da smo raz« 
rili kvalitetni vrh in sta prvič 
tekmovalec in ena tekmovi 
celo v vrhunskem razredu 
imata tako pravico nastopal 
med najboljšimi našimi smu" 
Doseženi rezultati na podn 
kvalitetnega smučanja nas 
kakor zavezujejo k še re 
šemu delu in nam nalagajo no' 
naloge vprihodnji sezoni. 

Na področju množičnosti _ 
skupaj z ZTKO Vrhnika organi* 
rali tečaje smučanja v času zV 
skih šolskih počitnic, občil 
pionirsko prvenstvo ter občii 
sindikalno prvenstvo. Pri tem P 
na žalost nismo uspeli zaj» 
novih mladih tekmovalcev, zaW 
se bomo morali letos nedovrni 
v prvi vrsti potrdititi in nadomei 
zamujeno. 

Preteklo sezono je 
uspešno deloval tudi sodniS 
odbor, ki je sodeloval pri orga 
zaciji tekmovanj v okviru občil11 

ter Notranjske in ljubljanske tel 
movalne skupnosti. Pri tem n8 
je uspelo v veliki meri angažir' 
tudi starše tekmovalcev, K? 
bomo morali v bodoče še 
prakticirati. 

Pomanjkanje kadrov predsti 
Ija tudi pri naši sekciji precejš 
probleme, predvsem zaradi tet 
ker smučanje zahte vacebdnef 
odsotnost od doma. Danes seli 
cija vključuje 4 učitelje smučar! 
in 11 vaditeljev smučanja, od Mj 
terih pa aktivno dela le dobra pij 
lovca, letos pa bodo trenersk? 
tečaje končali tudi trije trend 
kar je za nadaljnji kvalitetni raztf 
nedvomno pomembno. 
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J * hodf »S In kakšni so naši cilji v prih 
sezoni: olji 

— nadaljevati strokovno de' *u 
z ožjimi selekcijami in tem t * «r 
movalcem omogočiti čim bolj*1 str 
pogoje za trening na snegu, j Pa 

— pridobiti nove mlade tek) p« 
movalce iz vrst cicibanov in m U 
vključiti v redno delo selekcij, J < 

— s skrbjo za množično* R| 
obdržati tudi bivše tekmovalce i| ga 
jih usmerjati v kadre za organizS 
cijsko in strokovno delo 

— primerno se organizirati P 
posameznih področjih, glede n 

vedno širše potrebe pri nadal' 
njem razvoju alpskega smuča 
nja in pri tem zajeti tudi čim 
staršev 

Da mislimo zadane si nalofl 
tudi doseči, kaže dosedanje de' 
v pripravah na bližajočo se sez" 
no. Tako najboljši pionirji pion' 
ke, termladinci in mladinke red"' 
dvakrat tedensko trenirajo že <* 
meseca maja dalje in so tako'j 
žično resnično dobro pripravljen1. 
Svoje sposobnosti so preizkusi1 

tudi na republiškem krosu v R* 
dovljici, kjer so med atleti iz ceH 
Slovenije dosegli tudi v tek' 
vidne uvrstitve (Verbičeva 1" 
mesto med pionirkami in Rot 1$ 
mesto med pionirji). Letos srn" 
ob razumevanju Osnovne šol* 
Ivana Cankarja, ki nam je dala ri* 
razpolago kombi, uspeli tudi ve« . 
ali manj rešiti problem dragj|N». 
prevozov In so se tako najbolj'1 

lahku tudi za nekaj dni mudili 
treningu na snegu na Ledina' 
nad Jezerskim, kar bo nedvomf1' 
mnogo prispevalo, da se bod" 
lahko čimprej vključili v zimsK* 
tekmovanja. Seveda pa vsi težk< 
pričakujemo sneg na Ulovki, Kf 

bomo lahko v delo vključili tu* 
vse najmljaše bodoče tekmoval' 
ce. 

A 

I 

K 

ŠAHOVSKE VESTI 

Vrhniški šahist i v republ išk i ligi 

Ravno v letu, ko vrhniški šahisti slave 55-letnico svojega delovanja, so dosegli *J 
največjih uspehov. Na kvalifikacijah za slovensko ligo so premagali vse svoje nasp f ( 

ke. In se tako uvrstili v republiško tekmovanje. 
Rezultati: Vrhnika — Novo mesto 5,5:0,5; Novo mesto — Vrhnika 3:3; Vrhnika — I 

3,5:2,5; Kranj — Vrhnika 3,5:2,5. 
Čeprav je bil v drugem kolu kvalifikacij rezultat neodločen, so zaradi boljših rezu1 

na prvih deskah postali zmagovalci. 

Hitropotezni turnir 

Na 9. hitropoteznem turnirju ŠD Vrhnika je sodelovalo 14 šahlstov. Zmagal je Mat* 
Stojan z 12,5 pred Hadalin Bogomirom z i i . in Sodjo Janezom z 9. točkami. 

Na 10 turnirju pa je sodelovalo 15 šahistov. Zmagal je Gostiša Leon s 13. točkami 
Mihajlovičem z 10,5 točke ter Hadalin Bogomirom in Milavcem z 10. točkami. 

Po 10. kolih vodi: Hadalin Bogomir s 123 točkami z 10. turnirjev pred Gostiša Le"^ 
ki ima 118 točk z 8. turnirjev 

Obvesti lo 

22. novembra ob 9. uri šahovsko društvo Vrhnika organizira 4 hitropotezno prve"' 
Notranjske za posameznike v počastitev Dneva republike. Vabimo vse šahiste. 
udeleže prvenstva. 

V ponedeljek, t decembra, pa se že začne vsako prvo nedeljo v mesecu šah"' 
sobi doma JLA hitropotezni turnir za hitropotezno prvenstvo SD Vrhnika za leto 
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Zimska služba 
pa taka 

Večletna praksa je pokazala, da se je treba na z im -
sto službo pripraviti pravočasno. Za krajevno skup
i t Log je to delo opravljal Rus Franc. On je vse 
9«vne ceste preoral, takoj ko je padlo več kot 10 cm 
^ega. Vedno pa je oral zvečer in če je bito potrebno 
* v ranih jutranjih urah. Če bi letos padel sneg nepri
čakovano, bičbvekše nekje razumel. Toda že od so
bote se je vleklo slabo vreme. Bili so dani res vsi po-
9°)i, da smo lahko pričakovali sneg. Kljub temu pa 
n a ša krajevna skupnost, svet KS ni pravočasno po
skrbel za pluženje snega. Mislim, da se le malokdo 
zaveda kakšna je to gospodarska škoda. Vseeno, ali 
! e škoda majhna, ali velika; naši občani so te ljudi 
8 volili na vodilna mesta v KS in zato naj nosijo tudi 
n 8 k o odgovornost, vsaj moralno, če že ne materialne. 

LUDVIK ROŽNIK 

Odprto pismo 
komunalnemu 

podjetju 
Vrhnika 

Pred približno dvanajstimi leti je v krajevni skupnosti Vrhni-
**> v neposredni bližini naselja od Opekarski ulici, prostorov 
klovne organizacije IGRAD in blizu vasi Sinja gorica nastalo 
0(*agališce odpadkov. Nastalo je v nekdanjem glinokopu, ki 
* i e napolnil z deževnico in spremenil v nekaj metrovglobok 
b aier, v katerem se je naselilo 5—6 vrst rib. Od začetka 
zadnje avtoceste Vrhnika—Ljubljana so se v neposredni HI
PI smetišča nastanili graditelji te ceste, saj ta teče v nepo
l n i bližini, poleg tega pa so tu še cesta I. reda Vrhni-

Ljubljana in lokalna cesta Vrhnika—Sinja gorica. Se-
""ta je odlagališče nastalo brez soglasja krajanov kljub ne
vredn i bližini naselja. 

Nato odlagališče odlagajo občani Vrhnike in okoliških vasi 
8 a r ni , pa tudi Komunalno podjetje Vrhnika vozi odpadke iz 
flospodinjstev, iz obratov družbene prehrane, gostišč in ho-
'*ja »Mantova«, med največje uporabnike odlagališča pa so-
Sft IUV oziroma TOZD usnjarna in obrat »Ščetinama« ter 
jj*atere druge OZD oziroma TOZD iz občine. Na odlaga-
"sče se stekajo tudi fekalije iz greznic občanov, dela naselja 
"^Ljubljanski cesti in Opekarski ulici ter fekalije iz greznic 
?*anov Vrhnike In drugih naselij, ki jih ti odvažajo na odlaga-
"Ke z ustreznimi vozili. Razne kisline in maščobe iz TOZD 
^njarna (namakanje in luženje živalskih kož) ter obrata 
"Sčetinarne«, pomešane z ostanki hrane, fekalijami, raznimi 
°1'> razredčili in barvami iz drugih delovnih organizacij, so po-
PH pravo leglo podgan ter izvor neznosnega smradu in za-
s , r"pitev zraka na precejšnjem območju, saj izhlapevanje 
slupanih snovi, ki se sproščajo pri razkrajanju vseh teh od
sekov, povzroča pri nekaterih prebivalcih vokolici smetišča 
l o č i n e v dihalih in vnetje grl. Prav tako pa povzroča tudi 
zastrupitve reke Ljubljanice in potoka Tojnce. 

Vse intervencije delegacij KS Vrhnka in KS Sinja gorica, 
Ribiške družine Vrhnika ter posameznikov pri pristojnih or
anih (občinski skupščini in njenih organih, OK SZDL, OK 
~ks In Komunalnem podjetju Vrhnika) so bile zaman, zato je 
* e lansko leto predsednik Ribiške družine Vrhnika tov. Mar-
' a n Ahčan (po ustni izjavi čuvaja odlagališča) brezpravno in 
Protizakonito sam zamašil iztok iz bajerja v Ljubljanico, zaradi 

se je pričet nivo,vode vbajerju dvigati. Komunalno po-
jNe Vrhnika, čeprav je z a to vedelo oziroma bi moralo vede-

Pa ni ukrepalo vse dotlej, ko je začelo poplavljati objekte 
gradbenega podjetja, ki gradijo avtocesto in so oddaljeni od 
6 aierja ie nekaj metrov. Torej je bilo Komunalno podjetje pri
s t n o ukrepali, oziroma pričeti prazniti bajer. zato je vspora-
*"nu z Ribiško družino izkopalo nov odvodni kanal v potok 
^°jnca sredi vasi Sinja gorica. Tudi tokrat krajani o tem niso 
j"i obveščeni, kaj šele da bi jih zaprosili za soglasje (verjetno 
'*9a tudi ne bidali). Novi kanal pa je povzročil, da se je smrad 
razjlrii v samo vas Sinja gorica in možno je iz tega sklepati, 
j-aie bila večja skrb posvečena ribam v Ljubljanici kotpapre-
6 i yalcem, ki žive v neposredni bližini. 

V začetku meseca maja letos, nekaj dni pred pričetkom 
sP*iščanja vode iz bajerja, se je pri meni oglasil načelnik 
0 đdelka za gospodarstvo tov. Ilija Stanko ter me obvestil o 
"°vem kanalu in me vprašal če se s takšno rešitvijo strinjam. 
^Srn imam namreč poleg stanovanjske hiše, ki je v nepo
lni bližini bajerja, ribnik skozi katerega teče voda iz po-
^ka Tojnca. Razložil ml je (takrat je bil kanal že napravljen 
Vendar še zaprt), da Ribiška družina ne dovoli izteka nepo
sredno v Ljubljanico. Ker je pretila nevarnost še večjega po

plavljanja in onesnaženja okolice in zrakasem na predlagano 
rešitev seveda pristal, vendar s pripombo, da kanal še tri dni 
ne odpro, v tem času pa bi lahko popolnoma zaprl dovod v 
moj ribnik, ker ni ventila. Z mojim predlogom za tridnevni rok 
se je tov. Stanko strinjal in o tem osebno obvestil direktorja 
Komunalnega podjetja, načelnika splošnega odseka v tem 
podjetju in tajnico direktorja, da bi ju ta opozorila, če bi jjrva 
dva pozabila na dogovor. Čeprav je ta dogovor sprejelo tudi 
komunalno podjetje Vrhnika, pa so iztok vode v kanal odprli 
že po 23 urah. Vodostaj v potoku Tojnca je pred začetkom 
praznjenja bajerja bil nad normalo, zato v tako kratkem času 
nisem mogel videti ali mi je res uspelo dotok hermetično za
preti. Nepremišljeno dejanje Komunalnega podjetja oziroma 
njihovo nespoštovanje dogovora pa je povzročilo, da je v 
mojem ribniku poginilo nekaj tisoč rib, od tega cca 1300 dvo
letnih krapov. To je ugotovila tudi posebna komisija, ki so jo 
sestavljali dva inšpektorja Skupščine občine Vrhnika, pred
stavnik IUV TOZD usnjarna Vrhnika, načelnik splošnega od
seka Komunalnega podjetja Vrhnika in gospodar Ribiške 
družine Vrhnika. Nastali problem oziroma nadaljni pogin rib 
smo po dogovoru s to komisijo skušali preprečiti z začasnim 
zaprtjem izteka vode in dovodom čiste vode iz vodovodnega 
omrežja. Vendar pa to ni več pomagalo, ker je koncentracija 
strupa bila že prevelika in je ribnik že bil praktično brez živih 
rib. Prav ta komisija si je še enkrat v istem sestavu prišla 
ogledati posledice (ribnik je bil med tem časom že hermetično 
zaprt) in se sama prepričala o popolnem poginu rib. 

Povsem razumljivo je, da sem od kršilca dogovora in pov
zročitelja pogina vseh rib tj. od Komunalnega podjetja Vrh
nika pričakoval samoiniciativnost pri dokončni rešitvi nasta
lega problema, saj je bilo to njegova dolžnost, a tega po petih 
mesecih še ni storib. Situacija se je zapletla še mnogo dlje, 
saj ko sem 26. septembra letos po telefonu vprašal načelnika 
splošnega odseka Komunalnega podjetja (ker je bil direktor 
odsoten) kdaj in na kakšen način nameravajo povrniti pov
zročeno škodo, se je tov. Jamnikar naredil povsem nevedne
ga, saj me je vprašal, kaj so mi storili. Spomnil sem ga na 
pogin rib v mojem ribniku in odgovoril mi je, da o tem ne od
loča on sam in se mora o tem pogovoriti z odgovornimi. 
Takšno ravnanje delavca Komunalnega podjetja ponovno 
dokazuje,, da pogin tako velikega števila rib zaradi malomar
nosti oziroma nespoštovanja dogovora sploh ne predstavlja 
reševanja vreden problem. To mojo trditev pa bi rad dopolnil 
še s tem, da se je tov. Jamnikar že pri pregledu ribnika obna
šal neodgovorno, saj je pred komisijo zanikal, da bi bil obveš
čen o dogovoru za tridnevni rok prestavitve začetka izpušča
nja vode iz bajerja v izkopani kanal. Ko pa sem ga spomnil, da 
ga je o tem osebno obvestil načelnik oddelka za gospodar
stvo SO Vrhnika tov. Stanko, pa je obmolčal. 

Koliko časa bo Komunalno podjetje Vrhnika še rabilo, da 
mi bo odgovorilo na moje vprašanje o povračilu škode ne 
vem, saj me do danes 5. novembra 1980 še nise obvestili o 
nikakršni odločitvi. Rad bi pripomni! še to, da pri iztoku vode iz 
bajerja v potok Tojnco ni prišlo, razen širjenja smradu, do 
večje zastrupitve zraka, ker je v času najmočnejšega izteka
nja neprestano deževalo. 

Pri spremljanju vseh teh dogodkov pa verjetno upravičeno 
ugotavljam in se sprašujem naslednje: 

— zakaj je Komunalno podjetje Vrhnika izročilo ključ iz
točnega ventila gospodarju Ribiške družine, saj je samo od
govorno za pravilen iztok vode iz bajerja in tako verjetno sku
šalo prenesti skrb in odgovornost na Ribiško družino po ti
stem znanem srbskem pregovoru »brigo moja predji na dru
goga«, čeprav bi vsi odgovorni morali vedeti, da se po tem 
pregovoru v naši samoupravni socialistični družbi ne smemo 
ravnati; 

— zakaj oziroma kako je Komunalno podjetje moglo in 
smelo ignorirati KS Sinja gorica in njene družbenopolitične 
organizacije in se na nesamoupraven način lotilo reševanja 
pereče problematike šele takrat, ko jim je voda že tekla v grlo; 

— če bi Komunalno podjetje odprlo odtok iz bajerja nepo
sredno v Ljubljanico, bi sicer prišlo do večje zastrupitve le-te, 
a zelo dvomim, da bi prišlo tudi do pogina rib, saj je Ljublja
nica veliko večja in se zato tudi hitreje razredči, še zlasti ker je 
v kritičnem času bila precej iznad normalnega vodostaja; 

— zakaj je Komunalno podjetje Vrhnika pri reševanju pro
blema več pozornosti posvetilo ribam in ne ljudem, čeprav je 
dobro vedelo, da bo s svojim ravnanjem razširilo zastrupitev 
zraka, ni pa moglo vedeti, da bo prav takrat tako dolgo deže
valo in se s tem povsem slučajno izognib večjim posledicam; 

— zakaj Komunalno podjetje ne reagira na škodo nastalo 
s poginom rib, ki jo je povzročita z nevestnim delom oziroma 
kršenjem dogovora, saj verjetno dobro ve, da za nastab 
škodo moralno in materjalno odgovarja; 

— kako lahko na odgovornih mestih delajo ljudje, ki so ' 
skregani s socialističnim načinom mišljenja in dela in še zlasti 

— kaj in kako delajo v Komunalnem podjetju Vrhnika de
lavski svet, osnovna organizacija ZK in samoupravna delav
ska kontrola in dovolijo takšno »samoupravo«, ki žeprehaja v 
anarhijo, ne samo v opisanem primeru, temveč še v mnogih 
drugih, saj bi v delu Komunalnega podjetja Vrhnika lahko na
nizal še vrsto dejanj, ki jih blago rečeno imenujem »svhjari-
) e " ' Bogomil Gaberc-Huso 

Vrhnika 
Opekarska ulfca 51. 

URNIK V TELOVADNICI ŠPORTNEGA DRUŠTVA 
PARTIZAN VRHNIKA 

P ričclaseje redna vadba v telovadnici ŠD Partizan po skupinah od 1.11. 1980 dalje. V želji, da se občani Vrhnike v čimvečjem 

I 

ti 

, e v i lu pridružijo športnim aktivnostim posredujemo urnik: 

^ O N E D E L J E K j T O R E K S R E D A ČETRTEK PETEK SOBOTA 

Košarka 
Pionirji 
<XU4.—15.30 

Nogomet 
2. selekcija 
od 15.—16.30 

Nogomet 
3. in 4. selek. 
od 13.—15. 

Smučarji 
1. selekcija 
od 15—16.30 

Telovadba 
cicibani s starši 
od 16.30—17.30 

Rekreacija 
odbojka 
Dragomer 
od 9,—12. ure 

košarka 
Pionirke 
15.30_17.00 

Telovadba 
pionirji 
od 11 do 14 let 
16.30—17.30 

Nogomet 
1. selekcija 
15.00—16.30 

Telovadba 
pionirke 
II —14 let 
16.30—17.3(1 

Rekreacija 
košarka — moški 
od 17.30—19.00 

Telovadba 
cicibani 
od 4 - 7 let 

1^00—18.00 

Vojna pošta 5312 
17.30—19.00 

Smučarji 
cicibani 
16.30—17.30 

Košarka 
pionirke 
17.30—19.00 

Rekreacija 
IUV 
19.00—20.30 

Smučarji 
cicibani 
18.00—19.00 

Rekreacija 
smuč.-tekači 
19.00—20.30 

Telovadba 
pionirji 
7—11 let 
17.30—18.30 

Splošna rekreacij. 
ženske 
19.00—20.30 

Rekreacija 
Iskra-Antena 
20.30—22.00 

^kreacija 
avtomontaža 
19.00_20.30 

Rekreacija 
odbojka — ženske 
20.30—22.00 

Rekreacija 
odbojka 
Dragomer 
18.30—20.30 

Splošna rekreac. 
moški 
20.30—22.00 

Rekreacija 
košarka 
ženske 

^0-30—22.00 

Rekreacija 
LIKO Vrhnika 
20.30—22.00 

V r hnika, oktober 1980 

Srečanje 
pionirjev 
v Jabuci 

Sredi septembra je bilo šesto 
srečanje pionirjev iz vseh republik 
v JABUCI v Črni gori. V tem kraju 
so se zbrale delegacije pionirskih 
odredov, ki nosijo ime BOŠKO 
BUHA. Ker v Sloveniji ni pionir
skega odreda s tem imenom, so 
na to srečanje povabili 10 pred 
stavnikov pionirskega odreda 
JANEZ MRAK z Vrhnike, ki se 
imenuje po tem kurirju. Med njimi 
je bila tudi Darinka Koderman, ki 
je svoje vtise strnila v naslednjem 
prispevku. 

V BRATSKIH REPUBLIKAH 
SRBUE IN ČRNE GORE 

»Darinka, dobro jutro! Vstani, ura 
je že skoraj štiri!« Tako se je zame 
začel četrtek 11. septembra. To je bil 
dan, ko nas je deset učencev naše 
šole odpotovalo na srečanje pionir
jev v Črno goro. 

Ob sedmih in dvajset minut smo 
že poleteli z Brnika. Prvič sem se pe
ljala z letalom, zato je bilo še bolj za
nimivo. Na hribe, ceste in majhne 
hiše gledaš kot na maketo iz plasti
ke. Njive v Panonski nižini se ti zdijo 
kot narisane na listu papirja. Petde
set minut smo tako opazovali zemljo 
s ptičje perspektive, nato pasmo pri
stali pred Beogradom. 

Na Avtobusu proti mestu smo se 
seznanili s tremi prebivalci Kaira, ki 
so obiskali našo državo. Govorili so 
angleško, zato smo jih nokoliko le 
razumeli. Povedali so, da zelo cenijo 
Jugoslavijo in našega Tita. 

Tudi mi smo se poklonili njego
vemu spominu. Po kosilu smo se 
odpeljali na Dedinje. Nedaleč od av
tobusne postaje smo stopili na 
potko, ki pelje proti grobnici. Zajela 
nas je nema žalost. Obdajal nas je 
svet, v katerem je tovariš Tito živel, 
mislil in delal. Po čudovitem parku so 
se sprehajali in se oglašali pisani 
pavi, ki smo jih slišali, ko se je pred
sednik od nas za vedno poslavljal. 
Tiho smo stopali skozi vrata in ob 
grobnici. Cvetice, ki jih je imel tako 
rad, ga obkrožajo tudi tukaj. Čudovit 
je pogled nanje. Skozi steklo lahko 
vidiš Titovo delovno sobo: miza, 
stoli, knjige... — vse te spominja 
nanj, kije naš vzor. V se bi pa slišiš ti
sočkrat ponovljene besede: »Tito, po 
tvoji poti stopamo! Tito, radi te 
imamo! Tito, čeprav si umrl, v nas še 
vedno živiš in boš živel večno! Tito! 
Tito! Tito!« 

Zapustili smo hišo cvetja in se od
peljali na Kalernegdan Lep je pogled 
na Savo in Donavo, ki se na tem 
mestu združita. Ta najstarejši del 
mesta Beograd sestavlja mnogo 
zidov, utrdb in stolpov še iz rimskih 
časov in srednjega veka. Tu je tudi 
grobnica Moše Pijade, Djura Djako-
viča, Iva Lola-R ibarja in Ivana M Buti
no vica. Obiskali smo še živalski vrt in 
vojaški muzej. Nato smo se vrnili v 
hotel Turist. Lepih vtisov je bito toli
ko, da jih nismo mogli urediti. Utru
jeni smo polegli in trdno zaspali. 

Naslednji dan smo se odpeljali z 
vlakom. Brzeli smo mimo polj, sa
dovnjakov in nasadov. Peli smo. 
Naše pesmi so pritegnile slovensko 
slikarko in profesorico likovne vzgo
je, ki že od malih nog živi v Črni gori 
in zapela je z nami. V družbi svojih 
rojakov, čeprav še pionirjev, je bila 
srečna. 

Začeli smo se vzpenjati v skalnata 
kraška hribovja. Skozi okno smo 
lahko opazovali skoraj prazno strugo 
reke Lim, ki se kasneje razširi. Na tej 
poti nas je velikokrat zagrnila tema, 
saj je tukaj mnogo predorov. Po petih 
urah vožnje smo izstopili v Prijepolju. 

Pot smo nadaljevali s kombjem. 
štirinajst kilometrov od tu leži Jabu-
ca, kraj kjer je padel legendarni 
Boško Buha. Na teh planotah se lju
dje preživljajo predvsem z živinorejo 

Tu stoji pionirski dom Boško Buha. 
Že od daleč smo zagledali plapola-
nje zastav in velike panoje s Titovimi 
slikami. Po sprejemu smo odšli k 
spomeniku bombaša Boška Buhe. 
Ogledali smo si tudi spominske kipe 
padlih pionirjev— herojev. Po kosilu 
smo se spoznali z drugimi pionirji. 
Najbolj smo se zbližali s pionirji iz 
Niša in Srema. Zvečer smo skupaj 
zapeli in zaplesali ob tabornem 
ognju. Naše pesmi so bile ponovno 
priznanje Titu, da ne bomo krenili z 
njegove poti. 

V soboto dopoldne smo se zbrali na 
osrednji prireditvi tega srečanja. Ob dvi
ganju naše zastave smo ponosno zapeli 
himno. Vsak pionirski odred se je predsta
vil. Predali smo raporte in pozdravili čast
nega gosta. Po govoru je vojaški orkester 
zaigral in zapel nekaj borbenih pesmi. De
legacija pionirjev pa je položila venec na 
spomenik Boška Buhe. Ta je obdan s se
demnajstimi bori, ki simbolizirajo njegovti 
sedemnajst let. 

Tudi popoldne smo lepo preživeli. Z av
tobusom smo se pojoč odpeljali v Plevtje, 
ki leži nekoliko nižje in je že industrijsko 
mesto. Ogledali smo si njihovo šolo in sta
rodavni samostan. V bližini je grob Boška 
Buhe, kamor smo položili venec. 

V teh dneh smo se tako navezali drug 
na drugega, da smo se že težko ločili 
Kljub temu smo se veseli in nasmejani od
peljali vsak na svoj konček naše lepe do
movine. Izmenjali smo si naslove in pisma 
bodo potovala vsevprek. 

DARINKA KODERMAN. 
6. b. razred Osnovne šole 

Ivan Cankar Vrhnka 

Vsem-krajevnim skupnostim, 
družbenopolitičnim organizacijam, 
družbenim organizacijam in društvom 
ter organizacijam združenega dela 

OBVESTILO 
Koordinacijski odbor za proslave in prireditve pri O K S Z D L 
pripravlja program vseh proslav in prireditev v naši občini za 
prihodnje leto: Zato prosijo, da pošljete program vaših pri
reditev in proslav. Le tako bo možno časovno in programsko 
uskladiti vse predvidene proslave in prireditve v občini. 
Program pošljite najkasneje do 10. decembra letos na Občinsko 
konferenco S Z D L Vrhnika, Cankarjev trg 8 — za K O za pro
slave in prireditve. 

Kakršen 
tako 

Včasih rečemo: »Kakršen mojster, 
tako delo!« To pravilo pa žal drži, 
vsaj kar se tiče asfaltiranja cest na 
Logu. Vsi trije zaselki, ki združujejo 
KS Log, imajo veliko pripomb. Te 
pripombe so zelo raz lične .'Nekatere 
se nanašajo na sam ustroj, druge na 
kvaliteto, tretje na debelino plasti, 
četrte na razpoke in majhne luknje, ki 
se iz dneva vdan večajo. Asfalt pa so 
komaj dobro položili. 

Če bi že občani vse to spregledali, 
pa ne morejo mimo položenih »pro-
pustov«. Na teh propustili so bile prej 
obstoječe cevi premera 80 cm. Res 
so bile stare, toda še vedno so služile 
svojemu namenu. Komunalci pa so 
stare cevi izkopali in položili po dve 
skupaj in to s premerom 60 cm. Ra
čunsko po količini pretoka vode to 
res ustreza, a kaj, ko je graben Malš-
čice hudourniškega značaja. Ob 
večjih nalivih nosi s seboj listje in 
razno drobno vejevje, kar prav go
tovo zamaši že tako majhen propust. 
Še hujšo napako pa so storili na Rja-

mojster, 
delo 
vem bregu. Tu so imeli kmetje most 
za izvoz lesa in listja iz svojih goz
dov. 

Komunalno podjetje Vrhnika je 
enostavno vrglo cevi ven in napravilo 
obcestni jarek. Vsi nasveti in prošnje 
občanov niso zalegle. Jarek so izko
pali in jarek je ostal, dokler ga ni 
kmet, ki je pred 14 dnevi vozil listje in 
les iz gozda, enostavno zasul. Voda 
iz celega hriba pa sedaj teče po 
cesti. S seboj nosi listje, blato ter 
sem in tja tudi razbito steklenico. 
Sami občani smo pri tem asfaltu res 
veliko pomagali. Bankine smo urejali 
tako. da smo izkopali ob cestišču 
jarke in položili cevi. Kjer smo na
pravili tako, je cestišče res stro
kovno urejeno. Voda odteka po za to 
urejenih kanalih. Kljub temu da smo 
imeli z vodstvom KS dogovor za 
cevi, je bilo rečeno iz strani komuna
le, da cevi občani kradejo. Rad bi po
vedal še to, da je sedaj asfalt kon
čan, cevi paše vedno ležijo kot da so 
odpisane. L. R. 

HOTEL »MANTOVA« 
VRHNIKA 

R a z p i s u j e prosta dela in naloge 

VZDRŽEVALCA OSNOVNIH 
SREDSTEV — HIŠNIKA 
Pogoji: 1. Elektr ikar, mizar ali strojni ključavničar 

2. 3 leta delovnih izkušenj na enakih ali podobnih 
delih 

3. Delo se združuje za nedoločen čas s polnim delov
nim časom 

4. Poskusno delo je 60 dni. 

Vs i zainteresirani kandidati naj pošljejo prijave ali se osebno 
zglasijo na naslov hotela v roku 15 dni od dneva objave. 
Kandidati bodo obveščeni v 15 dneh po sprejemu sklepa pri
stojnega samoupravnega organa. 

Z A H V A L A 

22. novembra bo minilo leto dni, odkar nas je zapustil naš 
predragi mož, oče in stari oče 

Karel Turšič 
po domače Železnikov ata iz Brezovice pri Borovnici 

Zahvaljujemo se dr. Petrovčiču in dr. Kenigu za vso 
pomoč, nadalje sorodnikom, prijateljem in sosedom, ki 
so nam stali ob strani v najtežjih trenutkih. Zahvalo smo 
dolžni tudi g. župniku za opravljeni obred in tolažilne 

besede. 

Hvala vsem, ki ste ga spremljali na njegovi zadnji poti. 

Vs i njegovi 

Z A H V A L A 

Ob izgubi naše drage mame in stare mame 

Marije Umek 
Iz Blatne Brezovice 19 

se zahvaljujemo vsem, ki so nam izrekli 
sožalje, jo pospremili na zadnji poti in na njen 

poslednji dom položili cvetje. 

Družina Umek 
in drugo sorodstvo 

http://15.30_17.00
http://19.00_20.30
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Brez komentarja 
V poročilu Medobčinskega inšpektorata za letošnje prvo polletje 

VODNOGOSPODARSKA INŠPEKCIJA ugotavlja: 
Posebno pozornost zasluži vprašanje komunalnih odplak v okoli

ških naseljih Vrhnike. Tu redno prihaja do tega da tekalne odplake te
čejo v bližnje odprte vodotoke in barjanske jarke, ki so sicer namenjeni 

k za odvod meteornih vod. Lastniki teh stanovanjskih stavb so sicer pla
čali komunalne prispevke, priključke na javno kanalizacijo, vendar ta 
ni zgrajena. 

Z organskimi snovmi obogatene odplake v vodnih jarkih izdatno po
spešujejo rast ločja in ostalega zelenja. Takih jarkov lastniki nočejo 
več kositi zaradi higienskih vzrokov in preobsežnega fizičnega dela. 

V naseljih pa posamezniki večkrat samovljno vlagajo v jarke cevi 
propuste z namenom, da bi rešili to problematiko. Pri tem jih vedno 
vodnogospodarska inšpekcija težko usmerja na pravo pot, ako ta ni 
začrtana. 

Hribski potok si je strugo do nedavnega kar sam izbiral. 
Zaradi pozidave oziroma dokončanja usmerjene stano
vanjske gradnje v Gradišču in izgradnje novega obrata 
usnjene konfekcije Industrije usnja Vrhnika pa je bila re
gulacija nujna. Tako že teče h kraju regulacija tega potoka, 
za kar je sredstva namenila Območna vodna skupnost 
Ljubljanica-Sava. (Foto: M. Borčič) 

GONARČANI POLOŽILI VENEC NA DRČI 
Skupina izletnikov iz pobratenega Gonarsa, ki jo je vodil nekdanji župan 

Guido Toso, se je konec oktobra ustavila na Vrhniki. V Močilniku sta jih priča
kala in pozdravila predsednik sveta za mednarodne odnose pri OK SZDL 
Franc Pasetta in predsednik krajevne organizacije ZZB NOV Vrhnika Janez 
Sterle. Po kratkem prijateljskem pogovoru v gostišču, so se napotili h grobnici 
na Drči in položili venec. Nato pa so nadaljevali izlet v Ljubljano in naprej na 
Plitvice. 

V domu JLA je sekcija za družbeno aktivnost žena pri domu 
JLA v okviru Izobraževalnih dejavnosti organizirala začetni tečaj 
za šivanje In krojenje, ki se ga udeležuje 150 žena starešin in ob
čank In poteka v petih skupinah. 

M. STANKOVIČ 
Foto: M. BORČIČ 

Veliko slabši pridelek 
Vsi vemo, da je vsaka zgradba, vsako komunalno delo, velika pridobitev za 

krajevno skupnost. Ravno tako je tudi na Logu. Promet skozi naselje Log je 
takoj po otvoritvi avto ceste upadel za več kot polovico. Tudi hrup se je zmanj
šal in vse druge posledice prometa ravno tako. To naj bi bile dobre strani av
toceste. Vsaka stvar pa ima tudi svojo slabo stran. Tako se je zgodilo tudi pri 
avtocesti. Jarki za odtok vode so preplitki, tako da so skoraj vsi kmetje kar pre
cej prikrajšani. Kot pravijo jim moča pobere precej pridelka. O tem smo se po
govarjali že ob sami gradnji avtoceste. Toda pristojni strokovnjaki so nam za
gotavljali, da bo odvodnjavanje v redu. Sedaj je avtocesta končana in posle
dice so vidne. Vprašanje je le, kdo naj nosi posledice: kmetje, ki imajo slučajno 
tam svoja zemljišča, republiška skupnost za ceste ali projektanti avtoceste, 
»nosilci projekta«? 

LUDVIK ROŽNIK 

V A R S T V O OTROK V VARSTVENIH DRUŽINAH 

Led je prebit 
Skupnost otroškega varstva Vrhnika in Vzgojnovar-

stvena organizacija Vrhnika sta v svoje programe ozi
roma plane za leto 1980 vnesle tudi novo obliko družbe
nega varstva otrok v varstvenih družinah. 

S to obliko organiziranega varstva in vzgoje otrok do 
tretjega leta starosti so pričeli z letošnjim šolskim letom. 

»V varstvenih družinah so otroci staršev, ki so zaprosili 
za sprejem v vrtec, pa niso bili sprejeti. V varstveni družini 
pa tem otrokom, ki so sprejeti po merilih in drugih pogojih 
na komisjij za sprejem otrok v vzgojnovarstveno organi
zacijo, zagotovimo osnovne pogoje za telesni in duševni 
razvoj, kar vključuje ustrezno ravnanje, varstvo, možnost 
za gibanje in igro, pravilno prehrano in počitek ter odgo
vornost za varstvo v času trajanja varstva. 

Vzgojnovarstvena organizacija Vrhnika je sprejela v 
delovno razmerje dve varuhinji, in sicer eno iz KS Log in 
eno iz KS Dragomer. Na tem področju so se pokazale tudi 
največje potrebe po organiziranem varstvu, saj je bilo 
prav tu največ odklonjenih otrok za sprejem v vrtec,« je 
povedala ravnateljica zavoda Karolina Podvratnik. 

Varuhinja mora poleg splošnih zdravstvenih pogojev 
izpolnjevati še naslednje: 

mora imeti pravilen odnos do otrok, 
na svoj dom sprejme najmanj tri in največ pet otrok v 

3T 

Ze 
šestnajsta 
razstava 

malih živali 

starosti od osem mesecev do 3 let iz drugih družin, 
ne sme biti mljaša od 21 let in ne starejša od 60 let, 
zagotoviti mora v svojem stanovanju sobo za varstvo 

otrok, 
in mora biti moralno in politično neoporečna. 
Pred sprejemom otrok v varstvo pregleda ustreznost 

prostorov komisija, ki je bila imenovana pri Skupnosti 
otroškega varstva Vrhnika. 

Vsa oprema in vzgojila, ki so potrebna za to dejavnost, 
so bila nabavljena iz sredstev Skupnosti otroškega var
stva, ki jih je v ta namen tudi planirala. Izplačilo osebnega 
dohodka in materialnih stroškov sta varuhinji zagotovlje
na. 

Organizacijo dela, strokovni nadzor nad delom varuhi
nje in dajanje napotkov za delo opravljajo strokovni de
lavci Vzgojnovarstvene organizacije. 

»Oblika organiziranega varstva otrok v varstvenih dru
žinah se je do sedaj pokazala za dokaj pozitivno, čeprav 
je ekonomska cena nekoliko višja od ekonomske cene za 
otroka, vključenega v vrtec. Prispevek staršev je v obeh 
primerih enak, razliko v ekonomski ceni, ki nastaja pri 
tem, pa krije skupnost otroškega varstva Vrhnika. 

Z varstvenimi družinami rešujemo probleme organizi
ranega varstva v celotni občini oz. tam, kjer so potrebe 
največje. 

Ob 
tednu 

požarne 
varnosti 

V tednu požarne varnost 
predsednik občinske skupS' 
Vladimir MejaČ sprejel pred?1 
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Društvo gojiteljev malih živali 
Vrhnika bo tudi letošnjo jesen orga
niziralo razstavo malih živali, in sicer 
v dneh od 21. do 23. novembra, v 
prostorih Doma krajevne skupnosti 
Vrhnika. 

O delu društva smo se pogovarjali 
s predsednikom društva tovarišem 
Jakše Jožefom z Vrhnike. V razgo
voru nam je povedal, da društvo to
krat organizira že 16. razstavo malih 
živali, v svojih vrstah združuje gojite-
Ije in ljubitelje malih živali z Vrhnike iz 
iz okolice, pogrešajo pa sodelovanje 
gojiteljev iz Borovnice. Na vsakolet
nih razstavah prikažejo številne 
vrste golobov, perutnine, papig in 
drugih okrasnih ptic.kuncev in razne 
vrste okrasnih fazanov. Najzvestejši 
obiskovalci naših razstav pa so šol
ski otroci in otroci iz otroškega var
stva, ki imajo prost vstop. Za marsi
katerega obiskovalca je preseneče
nje ugotovitev, v kako različnih bar
vah in velikostih srečujemo posa
mezne vrste malih živali. Društvo 
združuje tiste gojitelje malih živali, ki 
jim je gojitev razvedrilo. Živali, ki jih 
imajo gojitelji, so pasemsko čiste — 
z rodovniškim poreklom. Ne smemo 
pa prezreti dejstva, da so kokoši, go
lobi in zajci tudi gospodarsko dono
sne živali, saj se uporabljajo v pre
hrambene namene meso in jajca, pa 
tudi zajčje krzno je vse bolj modno. 
Na Vrhniki je veliko rejcev malih ži
vali, ki-pa se ne vključujejo v delo 
društva. Te gojitelje bi radi pridobili 
za sodelovanje. 

Pri svojem delu pa društvo sode
luje tudi z veterinarsko postajo na 
Vrhniki. Zato vabimo vse gojitelje 
malih živali na Vrhniki, da se pove
žejo z društvom. S smotrno izbiro 
pasme lahko zelo povečamo prirejo 
mesa, jajc in krzna in zmanjšamo 
možnosti razvoja bolezni pri malih 
živalih, ki največkrat pomeni tudi 
večjo materialno škodo za gojitelja. 

Nekateri stalni obiskovalci razstav 
našega društva so že opazili, da se 
je asortiman razstavljenih živali v 
zadnjih nekaj letih zelo povečal. Na 
Vrhniki imamo nekaj navdušenih rej
cev okrasnih fazanov, ki so vsako 
leto med najbolj atraktivnimi na raz
stavah. Tudi v letošnjem letu smo 
pridobili nekaj novih pasem malih ži
vali. 

Tovariš Jakše je razgovor zaključil 
s povabilom na obisk razstave: 
»Obiščite nasin če vas gojitev malih 
živali veseli, se nam pridružite!« 

_ 
Naš časopis - Glasilo Občinske 
konference Socialistične zveze 
delovnega ljudstva občine Vrh
nika — Ureja uredniški odbor: 
Jereb Marina (predsednik), Curk 
Vida, Borčič Milorad, Susman 
Jakob, Selan Milan, Krašovec 
Andrej, Petelin Franc (glavni in 
odgovorni urednik), Žitko Ivan 
(tehnični urednik) — Naslov 
uredništva: OK SZDL, Cankarjev 
trg 8, Vrhnika - Številka žiro ra
čuna: 50110-678-41016" - Tele
fonska številka uredništva: 
70-325 -Tisk: Tiskarna Ljudska 
pravica, Ljubljana, Kopitarjeva 2 

- Po mnenju Sekretariata za in
formacije v IS SRS na podlagi 7. 
točke prvega odstavka 26. člena 
zakona o obdavčenju proizvodov 
in storitev v prometu (Uradni list 
SFRJ, št. 33-316-72) je Naš ča
sopis oproščen prometnega 
davka. 

Podlipska dolina je bila v jesenskih dneh čudovita. Tudi vas je 
lepa, v prijetno kmečko okolje se lepo vraščajo nove hiše. In idila 
ne bi bila skaljena, če ne bi v lepo urejeni vasi obiskovalec za
gledal tudi tole »tihožitje«, ki smo ga kot dokaz, da je to lahko 
sploh res, zabeležili na filmu. 

va 
in navdušenjem do asfalta 

SKOZI K a K O in breg se bo 
kmalu dalo peljati po lepem in 
gladkem asfaltu. Konec oktobra 
so namreč po poleti prašni, po
zimi pa blatni poti, ki je bila svoj-
čas celo »glavna cesta«, dokler je 
ni po vojni železnica odrezala od 
glavnih prometnih poti in jo spe
ljala onstran vasi. In tako je 
prašna poleti in blatna pozimi 
ostala vse do letos. Leta 1972 so 
si vaščani Pake in Brega že za
mislili, da bi po cesti polili asfalt, 
toda takrat so imele prednost 
druge ceste, in tako je do zadnje 
zime ostalo pri tem potrpljenju. 
Pozimi pa so v vasi ustanovii 
gradbeni odbor in ta je začel ak
cijo za vaški »samoprispevek«. 

Akcija je bila zelo uspešna 
Prebivalci obeh vasi so morali 
sami zbrati 300.000 dinarjev go
tovine — lastnega deleža pri naj
večji povojni investiciji v kraju, in 
za prispevek so se nekateri odlo
čili brž, drugi po krajšem, spet 
tretji po temeljitem premisleku. 
Pohvalno je, da so z a asfaltiranje 
ceste prispevali tudi tisti prebi
valci obeh vasi, ki sicer te poti ne 
uporabljajo vedno. O tem, ali bi 
za cesto kaj prispevala ali ne, še 
razmišljata dva hišna gospodar
je, eden s Pakega in drugi z Bre
ga. Bržkone ju bo asfalt prepri
čal o tem, da je bila naložba ko
ristna. Za preostali denar bodo 
poskrbeli krajevna skupnost Bo
rovnica s 100.000 dinarji, denar 
je odobril tudi delavski svet Feno-
lita (tudi ta šele po dvakratnem 
premisleku) — tovarna bo dala 
tudi 100.000 dinarjev, prispevek 

novembra peljali po 760 metrih 4 
metre širokega asfaltnega traku, 
asfalt pa bodo potegnili tudi na 
Pako, 300 metrov poltretji meter 
širokega pasu. Tako se bo tudi 
pozimi lažje dalo priti v vas; mar
sikateri voznik je doslej pozimi 
puščal svojega jeklenega konjič
ka raje pod bregom. 

Vsekakor pa podatki ne bi bi i 
popolni, če bi pozabili omeniti 
kakih 600 ur prostovoljnega dela: 
s prostovoljnimi delovnimi akci-

grezneta v »egiptovsko temo«. 
Včasih je krivo neurje, drugič 
pregori varovalka, pa ni nikogar, 
ki bi jo zamenjal. Po novem as
faltu se bodo elektrikarji raje in hi
treje vozili popravljat tudi javno 
razsvetljavo, če se ne bo našel 
domačin, ki bo kos temu delu. 

Tudi druga težava je: avtobus 
ustavi na Pakem in na Bregu 
pravzaprav kar na odprtem. Kra
jani si želijo, da bi na avtobus ča
kali pod streho, da bi dobli 

Pred kratkim so B rezani, seveda s prostovoljnim delom kot se 
za gasilce spodobi, prekrili gasilski dom. Tako jeseni in pozimi ob 
dolgih večerih, ko se v njem zbirajo gaslci, mladi in prizadevni, 
amaterska gledališka skupina ne bodo več v strahu, da jim bo 
teklo na glavo. 

tej 

Rozalija Dormlš: »Končno 
smo tudi mi asfaltirali to cesto. 
Mislim, da smo tisti del denarja, ki 
smo ga morali zbrati vaščani, 
pravilno zbirali. Tisti, ki imajo av
tomobile, traktorje, so dali več. 
Jaz, ki imam samo kolo, sem pri
spevala 2.000.00 dinarjev, neka
teri pa celo 8.000,00 dinarjev. 

Seveda smo zadovoljni. Ko bo 
vse asfaltirano, bo kar v redu, le 
na nekaj ovinkih tu na Pakem je 
cesta nekoliko preozka.« 

50.000 dinarjev je obljubilo tudi 
gozdno gospodarstvo, saj bo šlo 
po tej poti v predelavo veliko lesa. 
Predračunska vrednost asfalti
ranja ceste je milijon 700 tisoč di
narjev, razliko pa bo pokrila vrh
niška samoupravna komunalna 
interesna skupnost. Zavedati se 
je namreč treba dejstva, da je ak
cija za nabiranje denarja za asfalt 
vzbudila med krajani Pakega in 
Brega veliko razumevanja in celo 
navdušenja, ki bi ga vsako zavla
čevanje z asfaltiranjem lahko 
zmotilo in ohladilo. 

Tako se bodo krajani lahko že 

Marjan Kržič: »Cesta je 
bila iz leta' v leto slabša, nihče 
je ni pravilno vzdrževal, zato 
je zadnji čas, da je asfaltira
na. Urediti pa bo treba dobro 
odvodnjavanje, ker je je pre
cej na vlažnem terenu. Vas je 
s tem veliko pridobila, pa tudi 
izgled vasi bo precej lepši.« 

jami so prebivalci Brega in.Pa
kega kaki dve leti pripravljali ce
stišče, napravili so 10 prepustov 
in najnujnejšo kanalizacijo, ki je 
potrebna, da odplake ne bodo 
tekle čez asfalt. Seveda pa bi bii 
zelo zadovoljni, če bi se tej prvi in 
zasilni kanalizaciji kdaj kasneje 
pridružila še prava kanalizacija, 
ki je vasi nimata urejene. 

Pri tej investiciji se postavljajo 
tudi druga vprašanja ureditve 
kraja: javno razsvetljavo imajo, 
toda kaj, ko svetilke zagorijo 
samo za kako noč ali dve, potem 
pa se že kaj zgodi, da se vasi po -

kakšno zasilno zavetje ob sla
bem vremenu. Tolažijo se s tem, 
da nima takega postajališča niti 
Borovnica, toda tam je bife, ki pa 
ga ni ne na Bregu ne na Pakem, 
pa bi bilo koristno, če bi si lahko 
kdaj pa kdaj domačini privezali 
dušo za prvim ovinkom. Krajani 
Brega in Pakega si v naslednjih 
srednjeročnih obdobjih, ne kar 
takoj zdaj v prvem, želijo tudi 
nove trgovine, saj se naselje širi, 
nove hiše rastejo zelo hitro. Tako 
pa se preskrbujejo v Borovnici in 
v obstoječi trgovini na Bregu, ki 
pa bo kmalu pretesna za vse po
trebe kraja. Živež in drugo blago 
pa tvorijo tudi iz Ljubljane, kamor 
in odkoder jih ne prepogosto vozi 
avtobus. 

Poleg novega asfalta je v obe 
vasi prinesla nekaj več dobre 
volje tudi otvoritev vrtca na 
Bregu, kar kaže, da Breg in Pako 
le nista pozabljena tam na konco 
vrhniške občine. Čut za skupnost 
je letos doživel vrhunec v popra
vilu strehe na gasilskem domu, 
ko so v treh dneh postavili novo 
ostrešje in ga prekrili s prosto
voljnim delom tako gasilcev ko' -dl0 

. tudi drugih krajanov. Upajo tudi, 
da se številke v novi telefonski 
centrali ne bodo omejile le na 
bližnji okoliš pošte v Borovnici ter 
da bosta vasi, kiju bo pravzaprav 
gladko povezal novi asfalt, tudi 
po telefonskih žicah našli svoje 
okence v svet. 

Brez dvoma se je letos na 
Pakem in na Bregu nekaj zganilo 
Upati je, da kljub splošnemu var
čevanju naložba, ki bo izpeljana s 
toliko dobre volje krajanov, ne bo 
za dolgo časa tudi edina pridobi
tev kraja. 

T. J. 
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